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Kažu da je pesimista samo optimista sa iskustvom. Kako 
će se rešiti ovakve situacije ispod podvožnjaka? (Neki kažu 
nadvožnjak, ali drugi objašnjavaju da je to podvožnjak jer 
put ide pod vozom ispod pruge, dok je Majšanski most nad-
vožnjak jer put ide iznad voza). Odnosno do 2024. godine, 
ili kada je već predviđeno da bude gotov i da vozovi krenu 
preko njega.

Odgovor je: teško! Zašto? Zato jer ispod podvožnjaka put 
nije spušten slučajno, inače veliki šleperi i kamioni ne bi mo-
gli da prolaze. Ni pruga nije slučajno postavljena na toj visi-
ni, pošto samo tako vozovi mogu da pređu put, i nema teo-
retske ni tehničke mogućnosti da se podvožnjak podiže i da 
se voz uzdiže i spušta sa njega. Jednostavno, pruga mora 
da bude u ravni.

E sada, šta će biti kada dođe novi podvožnjak? Zapravo 
dva jedan pored drugog, jedan umesto starog i jedan novi 
odmah do njega? Informacija je, doduše neproverena, da 
će se put dole spustiti još niže, kroz taj praktično „tunel“ koji 
ćemo tu dobiti. Čak i da se ne spusti, da ostane na ovom ni-
vou, lako je zamisliti da će bujice da se sjure ispod njega. 

Ono što se događa već decenijama. Naivni već postavlja-
ju pitanje – a zašto nema odgovarajućeg odvoda atmosfer-
ske vode? Ima, ima, gospodo, ali ne postoji profil kanalizaci-
je koji bi svu tu količinu „progutao“ za tren, ako pitate struč-
njake reći će vam da ni „grlo“ promera dva metra to ne bi 
moglo! Drugo, kada bi ta, i druga voda iz kolektora po gra-
du, trenutno stigla na prečistač (inače projektovan na maksi-
malne količine), ne bi mogla odjednom da prođe kroz uređaj, 
nego bi ga preplavila i oštetila ili bukvalno uništila! 

Dakle, potrebno je vreme da se voda ispod podvožnja-
ka povuče. Biće potrebno, verovatno, i posle 2024. godine. 
A onima koji pitaju: kako to da ranije nije bilo takvih popla-
va, odgovor je da je bilo, samo se vi ne sećate. Razlog je taj 
što ih je bilo manje, pošto su nagle, veoma obilne i po pravi-
lu kratke kiše bile ređe, jednom godišnje ili jednom u tri godi-
ne. Poslednjih dve-tri decenije klima se promenila i kod nas, 
težimo nekoj vrsti monsunske, tako da nas takve kiše i po-
plave zadese i po nekoliko puta godišnje. 

Graditelji su obećali (nemojte me pitati kome), da će biti 
urađen sistem odvođenja vode ispod podvožnjaka koji će 
maksimalno efikasno rešiti taj problem. Budimo zato optimi-
sti, a iskustvo će već pokazati da li opravdano.

Autor: Miodrag Radojčin

Nadvodni Nadvodni 
podvožnjakpodvožnjak

Pešaci, prođite ako možete?! Ulica Starine No-
vaka, tačno na granici Kera i Aleksandrova - 
Mega market Roda

U PROLAZU…
U PROLAZU…

Bezbednost 
u saobraćaju

Na Paliću je održan Međunarodni naučno tematski skup 
“Saobraćaj, kriminalitet i urbana bezbednost” na kom su izneti 
podaci da je u toku ove godine zabeleženo više od 200 smrtnih 
slučajeva na drumovima, što je pokazatelj da se na polju pre-
vencije mora raditi mnogo više.

U fokusu skupa bio je saobraćaj iz aspekta urbane bezbed-
nosti, te na koji način urbana bezbednost i saobraćaj mogu da 
kreiraju i unaprede stanje, pre svega života građana u svakoj 
lokalnoj zajednici. Razlog tome je i što trenutno postoji radna 
grupa koja radi na izmenama i dopunama Zakona o bezbed-
nosti saobraćaja na putevima, kao i radna grupa koja radi na 
izmenama Krivičnog zakonika. Sam Zakon o izmenama i do-
punama Zakona o bezbednosti na putevima otvorio je mno-
ga pitanja poput ulaska u sistem i novih prevoznih sredstava 
kao što je trotinet.

Na Skupu je bilo reči i o pojavi nasilničke vožnje odnosno na 
koji način je sprečiti. Istaknuto je da je došlo do porasta bro-
ja krivičnih dela prouzrokovana nasilničkom vožnjom, a jedan 
od načina rešavanja ovog problema je i uvođenje novih krivič-
nih dela.

Naučni skup organizovao je Institut za kriminološka i socio-
loška istraživanja uz podršku Ministarstva nauke, tehnološkog 
razvoja i inovacije Republike Srbije i Pravosudne akademije u 
Beogradu.

B.N.
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Dan polja strnih žita i uljane repice, oku-
pio je brojne poljoprivrednike iz Suboti-
ce, koji su na jednom mestu mogli da vide 
prikazna polja sa različitim sortama ali i 
da razgovaraju sa stručnjacima iz oblasti 
poljoprivrede.

Česte kiše u poslednje dve sedmice kao i pojava fu-
razijuma, uticaće na smanjenje prinosa ječma i pše-
nice, čije žetve očekuju od naredne nedelje, odnosno 
krajem meseca. Uprkos svemu, stručnjaci očekuju 
bolje prinose nego prethodne godine.

Prosečan prinos ječma i pšenice ove godine biće 
oko šest i po tona, dok će na oglednom polju, prinos 
ići I do osam tona po hektaru. Očekujemo da će že-
tva ječma početi od naredne nedelje, uljane repice 
za nekih dvanaest dana, dok će krajem juna krenu-
ti i pšenica. Sve zavisi od vremenskih prilika, s obzi-
rom na to da ove godine ima više padavina. Očeku-
ju se značajno bolji prinosi u odnosu na prošlu godi-
nu, ipak, situacija je nešto drugačija u odnosu na pre 

dve nedelje. Ove učesta-
le padavine kakve smo 
imali ovaj vikend uti-
ču na smanjenje prino-
sa, pre svega kroz pole-
ganje useva. Za ovaj vi-
kend imali smo padavi-
ne od nekih 30 do 40, 
pa čak do preko 130 li-
tara po metru kvadrat-
nom lokalno, najviše je 
kiše palo na Šupljaku i 
Bikovu, najmanje na Ke-
lebiji- objašnjava direk-
tor PSSS Subotica, Da-
mir Varga.

Pojedine sorte pšenice prikazane su prvi put na 
oglednim poljima nedaleko od farme Mikićevo, a one 
će se od naredne godine naći u sortimentu za sve za-
interesovane poljoprivrednike.

B.N.

Aktuelno

Izraelskom ambasa-
doru predstavljeni su 
razvojni projekti kao i 
Privredna zona “Mali 
Bajmok” i Slobodna 

zona Subotica, a takođe je ista-
knuto da će Jevrejska zajednica 
u Subotici, imati punu podršku 
lokalne samouprave, naglasio 
je gradonačelnik Stevan Bakić.

- Ono oko čega smo se usa-
glasili je da tražimo zajednič-
ke interese u još jačoj i kva-
litetnijoj saradnji kako sa 

ambasadom Izraela, tako sa dr-
žavom Izrael. Takođe, predsta-
vili smo sve posebnosti grada 
Subotice zbog kojih dolaze stra-
ni investitori, ulažu u ovaj grad 
i otvaraju nova radna mesta —

Prošlost, sadašnjost i bu-
dućnost vežu Izrael i Suboticu, 
objašnjava ambasador Vilan i 
dodaje da je subotička sinagoga 

simbol povezanosti dva naroda, 
kao i da budućnost donosi bolju 
saradnju.

-Svakako je veoma važno 
naglasiti istoriju upravo zbog 
te jake povezanosti, to je važ-
no i za privlačenje turista i in-
vestitora u ovu zemlju, jer 
tamo gde se osećate lepo i pri-
jatno, tamo ćete radije i doći. 

Gradonačelnik Bakić i ja, raz-
govarali smo o raznim poljima 
u kojima je moguće ostvariva-
nje dalje saradnje. To su mno-
ga polja poput vodosnabdeva-
nja, poput ekonomije, turizma 
i veoma smo zadovoljni, sreć-
ni što možemo da ostvarimo to 
prisustvo ovde i pričamo o da-
ljoj saradnji.

Održan sastanak sa ambasadorom Izraela u Gradskoj kući

Veliki potencijal za saradnju sa Izraelom
Ambasador Izraela u Srbiji, Jahel Vilan i gradonačelnik Subotice Stevan Bakić, razgovarali su u Gradskoj kući o 
turističkim privrednim, obrazovnim i kulturnim potencijalima Subotice i Palića, kao i o unapređenju saradnje.

Autor: B. Nikolić

Održan Dan polja strnih žita kraj Mikićeva

Stručnjaci veruju u bolje 
prinose nego lane

Damir Varga

Srdačan pozdrav Gradonačelnika i Ambasadora
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ORDINACIJA
ZA KOŽNE I POLNE BOLESTI

SUBOTICA, Žarka Zrenjanina 2, tel: 024/554-264

Kolagen indukciona terapija (OŽILJCI, MELASMA,  
GUBITAK KOSE I DRUGO); Radiotalasi (BRADAVICE,  
KONDILOMI, CISTE, PROŠIRENE KAPILARE, EPILACIJA 
I DRUGO); Dermoskopija MLADEŽA I DRUGIH KOŽNIH  
PROMENA; Lečenje kožnih i polnih oboljenja

Rok za završetak 
kapitalnog pro-
jekta izgrad-
nje Akva par-
ka je kraj jula, 

a uskoro će biti raspisan ten-
der za odabir operatera, isti-
če predsednik Skupštine pre-
duzeća “Park Palić” Ištvan Pa-
stor i dodaje da su obezbeđe-
na sredstva za obnovu palićkog 
vodotornja.

-Nastavljamo naše poduhva-
te sve sa namerom da Palić liči 
na to kako mi za-
mišljamo, da pri-
vlači goste i da ih 
i zadrži tokom či-
tave godine. Želim 
da kaže da za razli-
ku od uobičajenih 
poseta ministara, 
mi sada nismo tra-
žili ni jedan jedini 

dinar. Nismo ga zvali zbog toga 
da bismo tražili novac za bilo 
kakav sadržaj, jer mislimo da 
imamo dovoljno sadržaja koje 
treba da završimo, a u među-
vremenu ćemo pripremati nove 
jer mislim da ima još dosta toga 
što treba da se uradi.-

U projekat Akva parka, dr-
žava je do sada investirala 959 
miliona dinara, i upravo su ova-
kvi projekti značajni kako bi se 
turisti zadržali na destinaciji, 
objašnjava ministar turizma i 

omladine Husein Memić
-Nama jeste interes da i da 

zadržimo one ljude koji su mož-
da išli u Mađarsku u neke lep-
šte spa centre. Po našoj proce-
ni na Palić dolazi oko 50 po-
sto stranih turista ali nam je i 
cilj da zadržimo i domaće. Ova-
kvi projekti su važni za državu, 
a kako mi rečeno ovo je najve-
će ulaganje u turizam na ovim 
prostorima u poslednjih 30 go-
dina, mislim da će ovaj prostor 
biti ponos naše zemlje.

Na obali jezera Palić, radovi na izgradnji Akva parka bliže se kraju, a 
nedaleko odatle bageri ruše nelegalne objekte u Vikend naselju. Inve-
sticije se tu ne završavaju, već se najavljuje i rekonstrukcija Vodotor-
nja, a sva tri projekta, biće realizovana tokom ove godine. To je potvr-
đeno i tokom posete ministra turizma i omladine, Huseina Memića, 
koji je radove na izgradnji Akva parka obišao sa predsednikom Skup-
štine preduzeća „Park Palić“ Ištvanom Pastorom.

Realizacija brojnih projekata za unapređenje turizma

Investicije vraćaju Investicije vraćaju 
Palić u vrh turističke Palić u vrh turističke 

ponude Srbijeponude Srbije

Autor: B. Nikolić

Pastor i Memić: Projekti poput Akva-parka 
značajni za privlačenje turista

Počinje kupališna sezona

Bazen u Dudovoj 
šumi spreman za leto

Kupališna sezona na otvorenom bazenu kod Dudove šume 
počinje u petak 16. juna, najavljuju iz nadležnog JKP „Stadi-
on“. Cena ulaznice za bazen za odrasle iznosi 250 dinara, dok 
deca i penzioneri plaćaju 150, a mesečna karta košta 3000 
dinara.

U toku su poslednje pripreme i uređenje prostora otvorenog ba-
zena Dudova šuma, kako bi u petak sve bilo spremno za početak 
letnje sezone. Subotičane pored olimpijskog očekuju i tri dečja ba-
zena, dečje igralište, teretana na otvorenom, odbojkaški teren na 
pesku, ležaljke, suncobrani i ugostiteljski objekti, a nadležno pre-
duzeće je za sređivanje kompleksa izdvojilo više od milion dinara, 
napominje direktorka Tamara Dimiotrioski.

„Prefarbali smo bazene, plato bazena, tribine, uredili smo ze-
lene površine, obogatili smo novim sadnicama, sredili smo dečje 
igralište i teretanu na otvorenom, sredili smo tobogan koji je i dalje 
glavna atrakcija među najmlađima. Kupili smo nove suncobrane i 
ležaljke koji se mogu iznajmiti, kao i nove filtere.“

U prethodnom periodu zamenjeni su reflektori pored bazena i 
ugrađen je sistem kontrole ulaza, za šta je iz gradske kase opre-
deljeno više od 3,5 miliona dinara. Grad koji je i osnivač preduze-
ća je za 2023. godinu za „Stadion“ namenio ukupno 161 milion di-
nara. Tokom letnje sezone poseban akcenat će biti na higijeni, a 
voda će se kontrolisati svakodnevno, navela je Dimitrioski.

B.N.
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U čast stogodišnjice 
rođenja Vasilija 

Mokranjca
Ljubitelji klasične muzike u Subotici imali su u 

utorak uveče priliku da uživaju u koncertu klavirske 
muzike, u izvođenju pijaniste Vladimira Gligorića.

Tako je vek od rođenja kompozitora Vasilija Mo-
kranjca obeležen koncertom u Velikoj većnici Grad-
ske kuće, na kome su nastupili osim pijaniste Vladi-
mira Gligorića, i bariton Kevin Pančić.

„Velika mi je čast što imam priliku da nastupam 
na sjajnom koncertu koji nam je pripremio Vladimir 
Gligorić u predivnoj dvorani naše Gradske kuće. 
Zahvaljujem se svima koji su omogućili da se kon-
cert održi”.

Povodom , stogodišnjice rođenja srpskog kom-
pozitora XX veka Vasilija Mokranjca, na programu 
su se našle i kompozicije Rahmanjinova, Šopena, 
Jevtića i drugih.

- Izuzetno je važno da negujemo i slavimo naše 
kompozitore. Dela Vasilija Mokranjca su izvođena 
često, ona su nekada i obavezna kompozicija na 
pijanističkim takmičenjima, među njima je i kompo-
zicija „Odjeci” koje će biti izvedena na ovom kon-
certu, kao i četiri igre iz ciklusa “Šest igara”, na-
javila je na pres konferenciji uoči koncerta Tama-
ra Marković, operska pevačica međunarodnog re-
nomea, direktorka agencije Bridge Events Belgra-
de, inače i članica međunarodnih žirija takmičenja 
za solo pevače i profesorka solo pevanja i kamer-
ne muzike.

Vojvodina uživo

U poseti aero klubu
Deca iz Doma za decu ometenu u razvoju “Ko-

levka”, u pratnji vaspitača i medicinskog osoblja 
posetili su aero klub “Novi Sad”, na aerodromu 
Čenej. 

Tokom izleta pokazali su mnogo interesova-
nja, a imali su priliku da obiđu aerodromski han-
gar, pogledaju avione i da se druže sa ljubaznim 
domaćinima.

Cilj ove posete je upoznavanje sa novim socijal-
nim okruženjem, podsticanje socio-emocionalnog i 
psihomotornog razvoja kod dece, kažu iz ove usta-
nove, i napominju da je deci poseta značila mnogo 
i da su se u Suboticu vratili puni utisaka.

B.N.

Informativa

Foto:  “Kolevka”Foto:  “Kolevka”

Godišnji koncert
Godišnji koncert folklornog ansambla “SUNCE” održaće se 20-og i 21-
og juna u Narodnom pozorištu scene Jadran sa početkom u 19 časova.

Zbog velikog interesovanja, isti folklorni pro-
gram se održava dva dana.

U programu će učestvovati sve grupe folklor-
nog ansambla, dečje i omladinska, kao i narod-
ni orkestar.

Karte se mogu rezervisati na broj telefona 
0645121911 ili kupiti pred sam početak koncer-
ta.  S.N.

Nagrade đacima generacije
U organizaciji IT Subotica 2030, u ponedeljak 19.6. sa početkom u 18h u prostorijama poslovnog kom-

pleksa “Digital Hive” na adresi Somborski put 33/A biće održana manifestacija “Učenici godine”.
Ovom prilikom organizacija IT Subotica 2030 dodeliće nagrade đacima generacije svih subotičkih sred-

njih škola, kao i osam dodatnih nagrada koje je odabrao tročlani žiri na osnovu prijavljenih kandidata na ovo-
godišnjem konkursu.  S.N.

U četvrtak 22. juna 2023. godine u 18 časova biće otvorena izložba sli-
ka u tehnici slame koju organizuje Gradsko udruženje penzionera Su-
botica — Slamarke „Lusa“.

Postavka izložbe slika nastalih na 27. sazivu koloni-
je „Lusa“ će izložena u vestibilu Gradske kuće, dok će 
pored navedenih, biti izložene i reprezentativne slike 
ovog Udruženja - „Reka štrosmajerove ulice“ i „Subo-
tička sinagoga“.

Izložbu će otvoriti Valerija Beserdeš, etnolog.
Otvaranje izložbe će ukrasiti hor „Adađo“ Gradskog 

udruženja penzionera iz Subotice pod dirigentskom pa-
licom Kiš Miškolci Dijane.

S.N.

Izložba slika u tehnici slame
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Ono što je još pre godinu-
dve za Suboticu bilo go-
tovo nezamislivo i o čemu 
se govorilo kao o dale-
koj budućnosti, sada po-

staje stvarnost i neće biti potrebno mnogo 
vremena da se i najveći skeptici (raz)uve-
re kako usklađeni i promišljeni potezi lo-
kalne samouprave, Regionalne deponije i 
Javnog komunalnog preduzeća „Čistoća i 
zelenilo“ počinju da daju rezultate! Narav-
no, sve to ne bi išlo ili bi išlo mnogo teže da 
nije podrške, u svakom smislu, Republike 
Srbije, koja je prepoznala potrebe grada na 
severu Bačke ali i savremene trendove u 
ovoj delatnosti kod nas i u razvijenom sve-
tu, pa se u skladu sa njima pristupa zbri-
njavanju kućnog i svakog drugog otpada.

Promene su već u toku, doduše, bez 
udaranja u velika zvona, ali su evidentne 
i značajne, jer su učinjeni koraci koji vode 
ka postavljenom cilju: da se otpad se-
lektira na mestu nastajanja i iz njega 
izdvoji sve ono što se u procesu pre-
rade ponovo može upotrebiti, a sa-
mim tim smanje količine za odlaga-
nje i, takođe, da se jednom za svagda 
eliminiše višedecenijska nesanitar-
na deponija u Aleksandrovu a pro-
stor rekultiviše i iskoristi u neke dru-
ge namene, po želji i potrebama Su-
botičana. Naš sagovornik, Slobodan 
Milošev, direktor Javnog komunal-
nog preduzeća „Čistoća i zelenilo“, o 
svemu tome ima dosta da kaže.

Zadovoljstvo je čuti da je ono što 
smo u nekim ranijim godinama na-
goveštavali kao perspektivu počelo 
da se realizuje i da se od planiranja 
došlo do realizacije, odnosno prešlo 
„sa reči na delo“, kako se to obično 
kaže“?

„Pilot projekat Palić krenuo je kre-
nuo je pre nekih dva meseca i svim 
domaćinstvima smo podelili jed-
nu količinu od 14.500 plavih kan-
ti, koje već godinama imamo na la-
geru, da bi krenuli u sakupljanje re-
ciklabilnog, suvog otpada, dok smo u me-
đuvremenu sve gradske i prigradske me-
sne zajednice opskrbili zelenim kanta-
ma za kućno smeće. Na Paliću je ustalje-
ni režim da se svakog četvrtka prazne ze-
lene, a svakog drugog četvrtka plave kante, 
i količine prikupljenog otpada za reciklažu 
tamo su u maju dostigle zavidnih 9500 ki-
lograma, skoro deset tona. Sve to uredno 

odvozimo na Regionalnu deponiju i plan 
nam je da do 31.decembra pokrijemo kom-
pletno grad i prigrad plavim kantama, za 
čega nam nedostaje još oko 20.000 kanti 
uključujući i kontejnere koji će biti postav-
ljeni u saradnji sa Sekretarijatom za komu-
nalne poslove, ali nadamo se da će do kra-
ja godine i jedno i drugo biti povoljno reše-
no“, kaže Slobodan Milošev.

Ozbiljna politika Grada
Za sada radite sa starim autosmeća-

rem koji je u dosta lošem stanju, otpad za 
reciklažu i kućno smeće ne mogu, narav-
no, da se mešaju, ima li na vidiku rešenja 
da se obnovi vozni park novim vozilima, 
pogodnim za taj posao?

„Moram da kažem da smo vozni park za 
nekoliko godina izuzetno uvećali sa 50 na 
130 vozila i pokrenuli smo proces nabavke 
pet novih autosmećara sa produženom ka-
binom kapaciteta po 22 kubna metra, ku-

pujemo dva kamiona „autoputarca“ i jed-
no kombi vozilo koje će služiti kao teren-
ska radionica za popravke sitnih kvarova. 
Grad je prepoznao potrebu za prijem no-
vih radnika i nabavku komunalnih vozi-
la, prošao je rebalans budžeta i lokalna sa-
mouprava je spremna, na osnovu regional-
nog plana o upravljanju otpadom za uče-
šće u samom lizingu vozila, ili ćemo ga mi 

preuzeti a Grad otplaćiva-
ti, videćemo, taj posao treba 
da se završi do kraja godi-
ne i mislim da će to biti jed-
na izuzetno lepa i pozitiv-
na stvar za građane Suboti-
ce, da svi imaju plave kante 
i odlažu u njih otpad za re-
ciklažu, s obzirom da do ne-
davno nismo imali ni tipske 
kante za sve mesne zajedni-
ce i naselja, a sada su u si-
stemu čak i Višnjevac, Bač-
ko Dušanovo i Čantavir, gde 
je smeće odnosio „Komval“ 
koji čak nije bio ni registro-
van za to. Sada postoje dva 
nadležna komunalna pre-
duzeća —JKP „Čistoća i ze-
lenilo“ i Regionalna depo-
nija gde se obavlja selekcija 
i odlaganje smeća. Vodi se 

ozbiljna politika na ni-
vou Grada i on je pre-
duzeo korake da do kraja avgusta pri-
mimo deset, a do kraja godine još to-
liko novih radnika, 15 iznosača sme-
ća i 5 vozača autosmećara“, objašnja-
va Milošev.

Sanacija u jednoj fazi
Do sada je, prema planu o faznoj 

sanaciji i rekultivaciji nesanitarne 
deponije „Aleksandrovačka bara“, 
trebalo da počnu prvi radovi tako što 
bi se podigao obodni nasip koji bi sve 
te otpadne i ocedne vode regulisao. 
Da li se od takvog plana odustalo i 
zbog čega?

„Važnost našeg projekta sanacije i 
rekultivacije deponije isticala bi nam 
u avgustu, ukoliko u međuvremenu 
ne zabodemo prvi ašov, odnosno kre-
nemo sa radovima. Zajedno sa grad-
skim menadžerom Zagorkom Panić 
bio sam kod gospođe ministarke Iri-
ne Vujović , spremni da krenemo sa 
obodnim nasipom, ali smo obavešte-
ni da je država promenila kurs i da 

ne želi da se to radi po fazama, nego će Re-
publika Srbija da finansira da se deponi-
ja u Aleksandrovu sanira u jednom pote-
zu, jer je procenjeno da je tako racionalni-
je. Zamoljeni smo da kod Pokrajinskog se-
kretarijata „osvežimo“ projekat, što smo i 
učinili, jer cene su sada evidentno druga-
čije nego pre korone i ukrajinske krize. Mi 
smo to i učinili uz pomoć našeg osnivača, 

lokalne samouprave, i ovih dana i nedelja 
očekujemo da stigne ažurirani projekat, 
koji ćemo uputiti Ministarstvu. Mislim da 
je ovo bolji način nego da se radi fazno, di-
namika predviđa da posao traje oko godi-
nu i po dana, a kada će početi, zavisiće od 
toga kada Republika obezbedi sredstva“, 
kaže Slobodan Milošev.

U međuvremenu, nesanitarna depo-
nija je, što možda većina Subotičana i ne 
zna, praktično zatvorena, odnosno kućno 
smeće se kompletno šalje na Regionalnu 
deponiju?

„Da, od početka godine ono sve što se 
sakupi u domaćinstvima završava na Regi-
onalnoj deponiji, tako da se stvaraju uslovi 
da se objekat u Aleksandrovu počne rekul-
tivisati. Te količine mesečno dostižu čak 
i 3200 tona, a na Aleksandrovačku baru 
upućujemo još samo količine iz velikih 
otvorenih kontejnera od 5 kubnih metara 
sa autopodizača, ostavljamo prostor gra-
đanima i firmama da donose i istovaraju 
smeće, a zelenu masu i travu već bacamo u 
agrokontejner od 20-30 kubika i odvozimo 
na Regionalnu deponiju. Verovatno ćemo 
podići još jednu manju transfer-stanicu u 
samom dvorištu, tu je već i nova ograda i 
nastu tucanik, da ne moramo svaki auto-
podizač da vozimo do Bikova, nego da to 
malo ispresujemo i šaljemo putem kontej-
nera čime bi uštedeli na gorivu“, zaključu-
je o planovima čija je realizacija u toku di-
rektor Javnog komunalnog preduzeća „Či-
stoća i zelenilo“ Slobodan Milošev.

Palićani su prvi hrabro ušli u selekciju kućnog otpada i već u maju izdvojili oko deset tona reciklabilnog materi-
jala u plave kante koje su dobili. „Čistoći“ nedostaje oko 20.000 ovakvih posuda i dvadesetak radnika pa da po-
krije čitav grad sa prigradskim naseljima posle zelenih i plavim kantama. U isto vreme, nesanitarna deponija 
„Aleksandrovačka bara“ postaje prošlost, s obzirom da se na nju više ne odnosi kućno smeće!

Do kraja godine 
„plave kante“ za sve!

Razgovor s povodom: Slobodan Milošev, direktor JKP „Čistoća i zelenilo“

Autor: Miodrag Radojčin

Slobodan Milošev — planovi postaju stvarnost

Palićani su prvi primili plave kante
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Pozivnica Ane Dornik za humanitarnu 
promociju njene knjige “Ti si ta” 

Poštovani, 
moje ime je Ana Dornik 

i jedna sam od 8 žena koje 
obole od karcinoma dojke 
u Srbiji. Osnivač sam udru-

ženja za edukaciju, prevenciju i podršku 
obolelima od karcinoma dojke “Žena uz 
ženu”, autorka knjige ”Ti si ta”, dobitni-
ca nagrade za životno delo i izuzetan do-
prinos u borbi sa rakom dojke za 2022. 
godinu.

Ovom prilikom, sa radošću, želim da Vas oba-
vestim da ću u petak, 16.06.2023. godine, na 
Otvorenom univerzitetu Subotica, u sali 213 na 
I spratu, sa početkom u 18h održati promociju 
knjige ”Ti si ta”.

Knjiga je prepoznata kao psihološka podrška 
devojkama i ženama koje se leče od karcinoma 
dojke i do sada je donirana na mnoge institute, 

klinike, bolnice i domove zdravlja širom Srbije i regi-
ona. U toku promocije, biće predstavljen i edukativ-
ni panel sa izabranim lekarom Opšte bolnice Subo-
tica, moje motivaciono predavanje, kao i potpisiva-
nje knjiga. Deo otkupljenog tiraža, predstavljenog na 
promociji, biće doniran Opštoj bolnici Subotica i nji-
hovim pacijentkinjama koje dolaze na kontrolu, ili su 
tu u procesu lečenja.

Vaša, 
Ana Dornik

Generacija učenika 
Gimnazije u Subo-
tici obeležila je 62 
godine mature na 
susretu i druženju 
u restoranu Spar-
tak u petak 9. juna. 
Uz osmeh i srca is-
punjena radošću, 
okupili su se da 
odaju počast ovoj 
izuzetnoj godišnjici, 
evocirajući uspo-
mene na srednjoš-
kolske dane koje su 
zajedno proveli u 
školskim klupama. 
 S.N.

Druženje ispunjeno nostalgijom i lepim uspomenama
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U o r g a n i z a c i -
ji Bunjevačkog 
edukativnog i 
istraživačkog 
centra „Am-

borzije Šarčević”, u prostorija-
ma „Bunjevačke matice”, odr-
žano je predavanje o znameni-
tom Bunjevcu, ratniku i subo-
tičkom kapetanu Luki Sučiću, 
kroz temu „Prilog bunjevačkoj 
istoriji — biografija kapetana 
Luke Sučića”.

— Trudili smo se da u okvi-
ru obeležavanja „Dana Duži-
jance” imamo raznovrsne teme, 
a ovo je bilo istorijsko veče po-
svećeno jednom zaista velikom 
imenu kod Bunjevaca. Pripa-
da sada već dalekoj istoriji koja 
pomalo bledi i koja postaje ne-
poznata ljudima, pa je ovo veče 
svakako zgodno da se te biogra-
fije podsetimo. Ovo je uvod u 
još jedan veliki projekat koji se 
radi — izdanje „Plemiće porodi-
ce bačkih Bunjevaca”. Ta knjiga 
treba da ugleda svetlost dana u 
novembru, a biće obrađeno 57 
porodica sa njihovim biografi-
jama, grbovima i svim ostalim 
detaljima. Ovo je samo početak, 
a oba projekta su deo jednog još 
većeg projekta — „Istorije bač-
kih Bunjevaca” — objašnjava 

dr Suzana Kujundžić Osto-
jić, ispred BEIC „Ambrozije 
Šarčević”.

O Sučiću je govorio Milan 
Stepanović iz Sombora, publi-
cista koji se predano bavi zavi-
čajnom istorijom. On je Suči-
ća svrstao među znamenite Bu-
njevce kao što su Dominik Mar-
ković i Đuro Vidaković.

— Sučić je treći deo tog „tro-
ugla”, a do kraja 17. veka nije 
bilo među bačkim Bunjevcima 
toliko znamenitih ljudi, kao što 
su njih trojica — kazao je Stepa-
nović na početku.

Sučić je posebno značajan 
za Suboticu, ne samo da je bio 
prvi kapetan subotički militara, 
nego je radio na procesu dobi-
janja statusa „vojničkog šanca”, 
na neki način je udario temelje 
današnjeg subotičkog urbanite-
ta, smatra Stepanović.

— Poreklom je iz okoline 
Livna, došao je u Bačku 1687. 
godine, i o njemu postoji do-
sta podataka iz raznih izveštaja, 
zna se tačno i kako je izgledao, 
što je retko za tadašnje opise. 
Imao je, između ostalog, dugu 
belu bradu koju je za vreme bi-
taka stavljao iza leđa da mu ne 
bi smetala. Umro je krajem de-
cembra 1705. godine i sahra-
njen je u subotičkom Franje-
vačkom samostanu.

Sem što je ostavio veliko na-
sleđe Subotice kao urbane sre-
dine, ostavio je i svoje nasled-
nike koji su upravljali Suboti-
com sledećih četrdesetak godi-
na, skoro do polovine 18. veka...

— Porodica je bila jedna od 
najuticajinih u Subotici, a taj 
uticaj se osetio i kasnije, kada 
je Subotica uveliko dobila 

privilegije trgovačkog središta, 
kasnije i status „slobodnog kra-
ljevskog grada” 1779. godine. 
Jedan od njegovih indirektnih 
potomaka bio je i prvi subotič-
ki gradonačelnik Vidak Sučić. 
Bila je to izuzetno uticajna po-
rodica sve do prve polovine 19. 
veka, kada se polako razgrana-
vaju i sele se iz Subotice, pa ih 

ima u Pačiru, Staroj Moravici, 
Baji, Đeru, Sekešfehervaru, Bu-
dimpešti... Dobar deo te poro-
dice je tada mađarizovan, što je 
bio čest slučaj sa tadašnjim bu-
njevačkim bogatim plemićkim 
porodicama.

Tragove koje je Sučić ostavio 
su vidljivi i danas, i nešto više 
od tri veka od njegove smrti, a 
Subotica dobar deo današnjeg 
prepoznatljivog urbaniteta du-
guje onim temeljima koje je po-
stavio Luka Sučić tokom osa-
mnaest godina svog upravlja-
nja gradom.

— U Subotici postoji ulica 
Luke Sučića, ali ostaje utisak 
da se ovaj grad još uvek nije na 
pravi način odužio prema čove-
ku čije nasleđe baštinimo veko-
vima unazad, ali to nije samo 
boljka Subotice — ističe Stepa-
nović i na kraju dodaje da će i 
u predstojećoj knjizi „Plemić-
ke porodice bačkih Bunjevaca” 
jedan veliki odeljak biti upravo 
posvećen porodici Sučić.

Porodica Sučić je bila jedna od najuticajinih u Subotici, a taj uticaj se osetio i kasnije, kada je Subotica uveliko 
dobila privilegije trgovačkog središta, kasnije i status „slobodnog kraljevskog grada” 1779. godine

U „Bunjevačkoj matici” održano predavanje o Luki Sučiću

TEMELJI URBANE TEMELJI URBANE 
SUBOTICESUBOTICE

Autor: N. Stantić

dr Suzana Kujundžić Ostojić i Milan Stepanović
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Jedan od najvidlji-
vijih načina čuva-
nja tradicije jeste 
folklor koji u sebi 
spaja narodne igre, 

nošnju i narodnu pesmu, a pre 
svega folklor spaja ljude. Jer, za 
svaku folklornu igru je potreb-
na grupa ljudi, spremnih da u 
istom ritmu prave sjajne ko-
reografije od kojih često zasta-
je dah.

Za naš kraj su specifične i 
bunjevačke igre koje, svedočiće 
o tome i svi folklorci, bez obzi-
ra iz kog kulturno-umetničkog 
društva dolaze, privlače pažnju. 
Drugačija muzika, koraci, kore-
ografija, nošnja, pesma — jed-
nom rečju — bunjevačke igre su 
specifične.

— Bunjevačke igre su jed-
ne od najlepših, ali i najtežih 
igara na planeti — tvrdi Mirko 

Nimčević — Mirkić, jedan od le-
gendarnih tavankutskih igrača 
dok lista stare fotografije koje 
svedoče o brojnim nastupima, 
turnejama, putovanjima, pa i 
seminarima.

— Sećam se jednog semina-
ra evropskih koreografa u Vino-
dolskom kod Rijeke. Sve su igre 
čuveni čika Dobro Putnik i Ivan 
Ivančanin obradili i pokazali, 
ali bunjevačke igre nisu mogli. 
I zato su pozvali nas iz Tavan-
kuta da demonstriramo kako 
se igraju bunjevačke igre. Jed-
nom sam koreografu pola sata 
pokazivao duplo „iskvrcavanje” 
(specifično igranje uz zvečke na 
čizmama), pa nije mogao da na-
uči. Sve se može naučiti, srpske 
igre, vlaške, makedonske, ali 
bunjevačke teže. To moraš ra-
zumeti, i takt i muziku, pa „kvr-
cat” i „šarat” na vreme. Kaže se 
„Kako igram da igram, glavno 
da se naigram”, toga kod bu-

njevačkih igara nema. Da bi bio 
dobar igrač moraš imati jako 
dobar sluh ili biti muzički obra-
zovan — govori ovaj tavankut-
ski igrač, nekada izuzetno akti-
van i agilan kroz rad folklornih 
udruženja.

U Tavankutu je 1965. godi-
ne osnovano Kulturno-umet-
ničko društvo „Matija Gubec” i 
bila je to prilika da se okupe svi 
oni koji su znali da igraju oko 
zajedničke ljubavi.

— Tu su se okupili oni 
koji su svoje znanje sticali na 

igrankama i 
balovima, u 
omladinskim 
d o m o v i m a . 
Moja sestra je 
krenula, vodio 
sam nju, pa se 
i meni zasviđa-
lo. Tu je bio i 
moj brat, tako 
da je iz naše 
kuće bilo troje 
dobrih igrača, 
a vođe su bili 
Pere i Tome 
Kolar koji su 
bili iskusni-
ji i koji su nam 
pokazivali ra-
zne „šare”. I 
mi, koji smo 
znali da igra-
mo, morali 
smo da se tru-
dimo, jer je trebalo pokaza-
ti „iskvrcavanje” zvečkama, pa 
ići u „trojkama” ili u „lesi”... To 
smo sve usavršili i prenosili na 
mlade igrače. Bilo je to jedno 
od boljih društava u to vreme — 
objašnjava Mirko Nimčević.

Vreme tranzicije se i te kako 
osetilo i u Tavankutu, počele 
su podele, a momenat kada je 
KUD „Matija Gubec” promeni-
lo ime u HKPD „Matija Gubec” 
bio je jedan od ključnih.

— Došli su neki novi lju-
di, nije mi se sviđalo šta se sve 
tamo dešavalo i nisam bio sam 
sa takvim stavom. Nisam mo-
gao da dozvolim da u Tavan-
kutu ne postoji jedno čisto bu-
njevačko društvo, i onda smo 
osnovali Bunjevački kultur-
ni centar „Tavankut”. I to je 
bilo vreme kada nam prvo nisu 
dali da radimo u Domu, i jed-
ni i drugi, pa sam organizovao 
probe ispred Doma, na betonu. 
Dobili smo posle mogućnost da 
imamo probu u holu MZ „Ta-
vankut”. Ostvarili smo i sarad-
nju s Miroslavom Vojnić Haj-
dukom — Maračom. Dogovor je 
bio da on postavi sve ostale ko-
reografije, ali da ne dira bunje-
vačke igre — to smo čuvali kako 
se u Tavankutu nekada igralo.

Kroz okupljanje velikog bro-
ja mladih ljudi stvorila se jedna 

generacija vršnjaka — svi su vukli 
jedni druge. Probe se nisu pro-
puštale, bilo je energije, entuzi-
jazma, druženja, nastupa... Ali, 
što je dobro često ne traje večno.

— Opet je dolazilo do nekih 
novih netrpeljivosti i podele, a 
to je dovelo su do rasipanja kva-
liteta na više strana, pa više nije 
bilo kvaliteta ni u jednom druš-
tvu od tri koliko je u jednom 
momentu bilo u Tavankutu.

Dok se seća starog društva u 
kojem su bili Pere i Tome Ko-
lar, Antun Skenderović, Stipe 
Vuković, Ivica Nimčević, Stipan 
Horvat, Lazo Evetović, Pere 
Dulić, Ante Stanković, Marina 
Terzija, Ljiljana Kozma, Zlata 
Vuković, Dušanka Tintor i svi 

drugi, naš sagovornik bi, da se 
opet rodi, sigurno opet izabrao 
folklor, ali i upozorava da nove 
generacije imaju nove izazove.

— Na žalost, mislim da je 
to vreme prošlo. Ove moderne 
tehnologije i neke druge vred-
nosti su jednostavno promeni-
le stvari. Ne možete sad natera-
ti mlade da dođu na probu. Sve 
im je sada postalo strano, ali 
opet verujem da bi bilo onih sa 
kojima bi se moglo raditi. Jer, 
kad gledam po Srbiji, svako 
selo i mesto je, između ostalog, 
poznato po folkloru i nekom 
svom društvu. Treba reći i da 
nema više toliko ni pravih uči-
telja, ne može svako biti kore-
ograf. Dobro je da neko radi sa 
mladima, ali treba i neko da te, 
koji pokazuju drugima, nauči...

Dok pamti kako je nekada bilo, Mirko Nimčević upozorava na to da treba čuvati tradiciju, a pre svega naći način 
kako da se mladi više uključe, odnosno odvoje od svih ekrana

I selo živi: Sećanja koja ne blede – 
Mirko Nimčević – Mirkić pamti kako se razvijao folklor u Tavankutu

Autor: N. Stantić

Bunjevačke igre posebne i teškeBunjevačke igre posebne i teške

Ovaj projekat podržava Grad Subotica

Izreka, „Kako 
igram da igram, 
važno da se nai-
gram”, ne može 
se primeniti na 
bunjevačke igre, 
smatra Nimčević

Podele i netrpe-
ljivosti dovodile 
su do rasipanja 
kvaliteta, ali i do 
povlačenja onih 
koji su u celu pri-
ču ušli otvore-
nog srca

U vremenu kada 
su mladi okrenu-
ti ka nekim dru-
gim vrednostima 
teško ih je moti-
visati, ali i dalje 
postoje oni koji 
vole folklor

Mirko Nimčević: Da se opet rodim, sigurno bih opet izabrao folklor!

Stare fotografije koje svedoče o brojnim nastupima, tur-
nejama, putovanjima, druženju...
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Još i pre korone, a posle naroči-
to, dostava hrane je sve dostupni-
ja i prisutnija u našim domovima, 
uprkos sve češćim savetima struč-
njaka da se vratimo hrani na kojoj 
su odrasli naši stari, da jedemo ku-
vano, „na kašiku“ i sve ali umereno.

Sarme, pasulj, paprikaš i ostale 
đakonije... postali su retki na mno-
gim trpezama naročito među mla-
đom generacijom, rezervisani tek 
za tradicionalna praznična okup-
ljanja, mada i ona znaju da prođu 
u znaku modernih kanapea.

Moglo bi se desiti da se ovi do-
bri stari, uglavnom jednostavni i 
jeftini recepti zaborave, pa vas po-
zivamo da nam pomognete da ih 
sačuvamo. Šaljite nam recepte na 
adresu: 

Redakcija Novih Subotič-
kih novina

Maksima Gorkog 8, 24000 
Subotica

ili na e-mail adresu: info@
subotickenovine.rs

Kontakt telefon: 
024/553914

Sastojci:
700 g ovčetine (od plećke)
700 g graška
150 g dimljene slanine
5-6 manjih glavica crnog luka
50 g masti
2 kašike brašna
3 dcl bistre supe (temeljca) 
1 mrkva
1 manja glavica celera
1 kašika aleve paprike
1 ljuta paprika
2-3 čena belog luka
so biber po ukusu
Ja dodajem i jednu kašikicu kima, (mnogi ne vole 

ovaj, inače odličan i zdrav začin).

Priprema:
U šerpi propržimo sitnije kocke slanine i sitno sec-

kani crni luk. Dodamo ovčetinu seckanu na kocke od 
oko 1,5-2 cm, ljutu papričicu i posolimo, pobiberimimo. 
Dinstamo na laganoj vatri da ovčetina malo omekša. Na 

Subotička kuhinja

ostatku masti napravimo blagu zapršku od brašna i seckanog be-
log luka. Ulijemo bistru supu i sačekamo da opet sve provri.

Tada stavimo grašak, seckani celer i mrkvu. Pustimo da se na 
jakoj vatri prokuva . Dodamo alevu papriku, a zatim na tihoj va-
tri kuvamo još oko pola sata, odnosno dok grašak i celer skuva. 
Ako je potrebno po ukusu dodamo soli.

Serviramo sa mekikama ili svežim hlebom
Recept poslao: Ivan Tikvicki

Na Velikoj terasi na Paliću - Festival muzike sveta - ETNOFEST

Muzički događaj bez presedana!

Etnofest je u isto 
vreme muzič-
ki događaj bez 
presedana na te-
ritoriji Srbije, 

u domenu world music-a od-
nosno muzike sveta, što bi bio 
ispravan termin za ovaj mu-
zički poližanr na našem jezi-
ku. Ovaj put, festival se održava 

samo na Velikoj terasi na Pali-
ću, počinje u četvrtak 22. juna 
2023. godine.

U četiri koncertne večeri na 
festivalu nastupaju umetnici iz 

nekoliko zemalja (Srbija, Grč-
ka, Austrija, Mađarska, Ma-
roko, S. Makedonija, Itali-
ja, Bosna i Hercegovina, Češ-
ka, Rusija…), a Etnofest Vas 
ovaj put vodi muzičkim staza-
ma koje donose neobičnu mu-
ziku Afrike, ali i muziku Balka-
na i Panonskog basena koja nas 
okružuje.

Ulaz na festival je kao i pret-
hodnih godina besplatan, ali će 
preporučeni dobrovoljni prilog 
po koncertnoj večeri biti 500 
dinara.  S.N.

Etnofest je već 20 godina u muzičkom smislu, najbogatiji i najkvalitetniji događaj koji Subotica 
ima. Organizatori u kontinuitetu i nepokolebljivo insistiraju na muzič-
kom profesionalizmu. Njihov pristup je dokazano iskrenih namera da 
se bave kulturom i isključivo kulturom, bez namere podilaženja ili pri-
lagođavanja trenutnim društvenim pa i političkim trendovima. 

Ovčetina sa graškomOvčetina sa graškom

Program
22.06.2023. - četvrtak 
Velika terasa, Palić
19.30 — Izložba forogra-
fija: Molnár Edvárd i Ni-
kola Lučić — 20 godina 
Etnofesta!
20.30 — ZAR (Rusija)
21.30 — Todorrica (Subo-
tica - Srbija)
23.06.2023. petak
Velika terasa, Palić
20.30 — Tangram (Italija)
21.30 — Perija (S. 
Makedonija)
22.30 — Tariqa (Maroko, 
Mađarska)
24.06.2023. subota
Velika terasa, Palić
20.30 — Trio Novák 
/ Schuberth / Dinov-
ski (Austrija, Češka, S. 
Makedonija)
21.30 — Gaia Mobilij 
(Italija)
23.00 — Killo Killo Banda 
(Novi Sad - Srbija)
25.06.2023. nedelja
Velika terasa, Palić
20.30 h — Sofia Labropou-
lou (Austrija, Grčka)
21.30 h — Damir Imamo-
vić (Bosna i Hercegovina, 
Srbija, Hrvatska)
23.00h — zatvaranje 
festivala
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Ma r g a r e t -
he von 
Trotta, ro-
đena 1942. 
u Berlinu, 

nemačka je filmska reditelj-
ka, scenaristkinja i glumica. U 
mladosti je ostvarila uspešnu 
glumačku karijeru u filmovima 
poznatih nemačkih reditelja 
kao što su Reiner Werner Fa-
ssbinder i Volker Schlöndorff. 
Napisala je brojne scenarije 
za Schlöndorffove filmove, a 
1975. godine su zajedno reži-
rali film “Izgubljena čast Kata-
rine Blum” (1975). Nakon toga 
Von Trota počinje samostalno 
da režira i postaje najznačajni-
ja i najuspešnija filmska redi-
teljka Novog nemačkog filma, 
čiji filmovi ističu jake ženske 
likove i obično su postavljeni 
u važan politički kontekst. Do-
bitnica je Zlatnog lava na Ve-
necijanskom filmskom festi-
valu, nagrade za životno delo 
na Evropskim filmskim na-
gradama, ima dve nominacije 
za Zlatnu palmu na Kanskom 
filmskom festivalu, kao i broj-
ne druge nagrade i nominacije.

U okviru predfestival-
skog programa, kao i pret-
hodnih godina, biće prikazani 

filmovi u pet selekcija, pa pu-
blika može pogledati po sedam 
filmova u okviru Best of Euro-
pe i Europe4Kids programa. 
Odmah nakon toga, na veli-
kom platnu subotičkog biosko-
pa Eurocinema biće prikazan 
Omaž program dobitnicima 
nagrade Aleksandar Lifka, dok 
će na velikom platnu u centru 
Subotice biti održan program 
Klasici na trgu.

U zvaničnom programu fe-
stivala na Letnjoj pozornici, 
u bioskopu Abazija na Paliću, 
kao i bioskopima Eurocinema 

i Aleksandar 
Lifka u Suboti-
ci, biće prikaza-
no više od 100 fil-
mova u 11 selek-
cija i programa: 
Glavni takmičar-
ski program, Pa-
ralele i sudari, 
Mladi duh, Ze-
mlja u fokusu, 
Novi mađarski 
film, Novi evrop-
ski dokumen-
tarci, Eco dox, 
Omaž dobitniku 

Underground Spi-
rit nagrade, EFA 
Shorts, Selekcija fil-
mova sa Žigmond 
Vilmoš festivala, se-
lekcija studentskih 
filmova, predstavlja-
nje dva festivala (do-
maćeg i stranog), kao 
i nekoliko filmova u 
okviru specijalnih 
projekcija.

Osim filmskog 
programa, i ove go-
dine sve posetio-
ce na Paliću očeku-
je i bogat prateći pro-
gram. Izložbe posve-
ćene istoriji FEF Pa-
lić, filmskim plakati-

ma kao i velikanu srpskog glu-
mišta Miji Aleksiću biće po-
stavljene na festivalskim lo-
kacijama, a očekuju nas i pro-
mocije knjiga, panel diskusije i 
koncerti.

Kao i prethodnih godina, 
u planu su i aktivnosti name-
njene profesionalcima: radio-
nica filmske kritike koja oku-
plja učesnike iz 11 zemalja, ra-
dionica namenjena članovima 
MIOB mreže festivala evrop-
skog filma, kao i letnja konfe-
rencija Mreže kinoprikazivača 
Srbije na kojoj će naglasak biti 

na evropskom filmu.
I ove godine u okviru Festi-

vala evropskog filma Palić biće 
dodeljene AFIFS nagrade za 
najbolji domaći film i najbo-
lji film srpske manjinske pro-
dukcije. Studenti režije iz Sr-
bije će imati priliku da prika-
žu svoje radove i da razgovara-
ju sa gostima festivala - film-
skim stručnjacima iz različitih 
oblasti.

Festival evropskog filma Pa-
lić podržali su Ministarstvo 
kulture Republike Srbije, Po-
krajinski sekretarijat za kul-
turu, javno informisanje i od-
nose sa verskim zajednicama, 
Grad Subotica, Evropska unija 
kroz program Kreativna evro-
pa MEDIA, kao i mnogobroj-
ni partneri i medijski partneri.

Sponzor - prijatelj Festiva-
la evropskog filma Palić više 
od 20 godina je Gorki List, kao 
nezaobilazan deo naše umet-
ničke scenografije, ali i par-
tner koji podstiče angažovanje 
publike da istražuje doživljaje 
prezentovanih filmskih ostva-
renja kroz Gorki List nagradu 
publike. Ove godine će tradi-
cionalna saradnja još jednom 
biti proširena i na muzički deo 
festivalskog programa.

S.N.

Jubilarno 30. izdanje Festivala evropskog filma Palić održaće se od 15. do 21. jula 2023. godine dok bogat 
predfestivalski program počinje već prvog dana jula. Na ovogodišnjem festivalskom izdanju očekuje se preko 
150 filmskih profesionalaca iz zemlje i inostranstva, a festival sa velikim zadovoljstvom najavljuje dolazak Mar-
garethe von Trotta, dobitnice nagrade Aleksandar Lifka za 2004. godinu, kojom Festival evropskog filma Palić 
nagrađuje filmske stvaraoce za izuzetan doprinos evropskoj kinematografiji. Margarethe von Trotta je nagradu 
dobila 2004. godine zajedno sa Živoradom Žikom Mitrovićem kao domaćim laureatom.

Preko 150 filmskih profesionalaca 
iz zemlje i inostranstva!

Jubilarni 30. Festival evropskog filma Palić od 15. do 21. jula 

Foto:  damir vujkovicFoto:  damir vujkovic
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Na koje simptome se žene najčešće žale? 

Trendovi se u me-
dicini vrtoglavo 
razvijaju i danas 
na svu sreću po-
stoje stručna lica 

koja idu u korak sa vremenom 
i osim standarnih saveta koji 
su kroz vekove provereni danas 
možemo čuti i brojne savreme-
ne savete koji su skladu sa vre-
menom, kako bi žene bile zdra-
vije i srećnije.

Kada je zdravlje žena u pita-
nju hormoni igraju veoma bit-
nu ulogu jer 
utiču na emo-
cije i svakod-
nevne reak-
cije pa se sto-
ga može reći 
da je hormon-
ska ravnoteža 
žene ključ do-
brog raspolo-
ženja i vitalno-
sti. Simptomi 
koji pokazuju 
da žlezde luče 
previše ili pre-
malo hormona 
mogu biti sle-
deći: neredov-
ni i bolni ci-
klusi, izražen 
predmenstrualni sindrom, 
problemi sa plodnošću, gla-
vobolje, promene raspolo-
ženja, nesanice a žene u 
menopauzi imaju proble-
ma i sa vaginom koja je 
suva, talasima vrućine i 
promenama u izgledu 
kože itd.

Stručna lica sa-
vetuju temeljan pri-
stup a shodno teži-
ni zdravstvenog sta-
nja svakako jeste ne-
ophodno poseti-
ti lekara i/ili te-
rapeuta i oba-
viti sve neop-
hodne analize i 
pretrage.

U savreme-
no doba se u medici-
ni puno priča o holistič-
kom (sveobuhvatnom) pristu-
pu i početkom juna je u Beo-
gradu bio održan Prvi srpski 

kongres integrativne i alter-
nativne medicine sa međuna-
rodnim učešćem na kojem su 
učestvovali brojni eminentni 
stručnjaci iz zemlje i sveta.

Na kongresu je u više navra-
ta bilo reči o Biofield Care fla-
sterima sa frekvencijama koji 
deluju na određeno stanje or-
ganzma i to ciljano. U pitanju 
su B.E.Well, Recovery i Har-
mony flasteri. Harmony fla-
steri sa frekvencijama mogu 
ublažiti ili potpuno eliminisati 

pomenute simptome disbalan-
sa hormona. U pitanju je inova-
tivni proizvod kvantne medici-
ne i nanobiotehnologije koji ne 
sadrži hormone i nema neže-
ljenih dejstava, ni kontraindi-
kacija, a flastere mogu koristi-
ti sve žene i devojke starije od 
15 godina.

Flasteri se lepe na kožu u 
predelu jajnika, materice ili na 
akupunkturnu tačku SP6 koja 
se nalazi 4 prsta iznad članka 
sa unutrašnje strane noge. Za 
dugoročnije rezultate se prepo-
ručuje njihovo korišćenje u pe-
riodu od tri meseca.

Flasteri se lepe na telo 
poput privremene tetova-
že, vodootporni su i „tra-
ju“ u proseku 5-10 dana 
a pri tom ne sadrže „he-
miju“. Stručnjaci napo-
minju da je veoma bit-
na i pravilna ishrana 
kao i pravilno disanje, 
unos dovoljne količi-
ne vode, zdrav i kva-
litetan san, fizička 
aktivnost kao i pozi-
tivan stav.

Za zdravlje žene 
je veoma bitan i 
skladan odnos sa 
suprugom tj. partne-
rom u životu. Uko-

liko postoje bilo koji 
problemi koji stvara-

ju teskobu treba se obra-
titi psihologu ili nekom 
od terapeuta jer rešenje 
uvek postoji.

Hormonska ravnoteža žene – 
preduslov dobrog zdravlja!

Žene su danas veoma izložene stresu i veoma često nemaju dovolj-
no vremena da se posvete sebi kako bi održale hormonsku ravno-
težu kroz izbalansiranu ishranu, fizičku aktivnost, različite tehnike 
opuštanja, dovoljno sna...  

Svetlana Pauničić, 
Master medicinska 

sestra

Humana subota održana na Paliću

Krv doniralo 
79 građana!

Tradicionalna akcija dobrovoljnog da-
vanja krvi “Humana subota” održana je 
po 21. put na Velikoj terasi na Paliću. 
Krv je doniralo 79 građana.

Crveni krst Subotice u saradnji sa Službom za transfuziju krvi 
Opšte bolnice Subotica održao je veliku akciju davanja krvi “Hu-
mana subota”.

Akciji su se odazvala 92 potencijalna davaoca, od čega je 79 
uspešno dalo krv (25 žena i 54 muškarca).

Zavod za javno zdravlje Subotica i Dom Zdravlja Subotica podr-
žali su akciju, pružajući usluge besplatnog zdravstvenog pregleda, 
dok je preduzeće “Subotica trans” obezbedilo uslugu besplatnog 
prevoza na liniji 6 za sve dobrovoljne davaoce krvi.

Udruženje građana “Čuvari Palića” omogućilo je svim davaoci-
ma i njihovim porodicama besplatnu vožnju katamaranom, a Zoo-
vrt besplatnu posetu Zoo-vrtu. Pčelari iz Udruženja pčelara “Pče-
la” služili su medene obroke.

Veliki broj volontera koji se priključio akciji, obezbedio je da sve 
protekne u najboljem redu.  Subotica.com
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Programi u orga-
nizaciji navedene 
tri ustanove ove 
su godine održani 
od 8. do 10. juna, 

a zajednička tema je bila mate-
rijali secesije. Žolnai keramika, 
koja se svojim koloritom i kva-
litetom ističe kao estetska, ali i 
kao praktična komponenta Su-
botice i Palića, čak je u dva ter-
mina bila tema ovogodišnjeg 
okupljanja.

U Gradskom muzeju je 8. 
juna održana promocija knjige 
Boška Krstića “Legenda o ču-
varima Azura. Sudbina plavih 
Žolnai vaza”, tokom koje je au-
tor knjige prikazao oko sto fo-
tografija o momentima istraži-
vanja u Pečuju, Beču i na Pa-
liću, a svoje utiske je sa publi-
kom podelio i Oto Tolnai, re-
cenzent knjige. Domaćin veče-
ri je bila Olga K. Ninkov, istori-
čar umetnosti koja je istakla za-
sluge Boška Krstića kao uredni-
ka “Rukoveti” u obljavljivanju 
tekstova o subotičkoj secesiji, 
kao i zbirke tekstova 2002. go-
dine na istu temu. Predavanje 
“Arhitektonska Žolnai kerami-
ka” Đerđa Merenjia (Merényi 
György), istoričara umetnosti 
iz Budimpešte, dugogodišnjeg 
istraživača Žolnai keramike, je 
priređeno u svečanoj sali vele-
lepne gradske kuće, koja obilu-
je ovom keramikom.

Ovim gostovanjem je na-
stavljena tradicija pozivanja 

stručnjaka čija je posvećenost 
upravljenja na neku od tema 
secesije koja je vezana i za Su-
boticu i okolinu.

Kiša je onemugućila predvi-
đeni dolazak dece predškolskog 
uzrasta u Gradski muzej Subo-
tica na igraonicu Ljubice Vuko-
vić Dulić, inspirisanoj metal-
nim pticama na pročelju mu-
zejske zgrade, ali je zato odr-
žana radionica “Kakve ukrase 

nosim?” Jasmine Vidaković, za 
decu i roditelje u Savremenoj 
galeriji. Novina ovih progra-
ma je bio džez koncert učenika 
džez odseka Muzičke škole, koji 
je održan 9. juna u ovoj pozna-
toj ustanovi čija fasada odraža-
va dekoraciju secesije.

Istoričarka umetnosti iz Be-
ograda, Tamara Ognjević, je po 
drugi put učestvovala u Suboti-
ci na Danima secesije, ovaj put 
na poziv Međuopštinskog zavo-
da za zaštitu spomenika. Nakon 

njenog predavanja “Rene Lalik 
i himere s dijamantskim krili-
ma” u raskošnoj Rajlovoj palati, 
gde je prisutne pozdravila isto-
ričarka umetnosti Nela Tonko-
vić, u foajeu gradske kuće se 
otvorila gostujuća izložba “Ne/
obično lice secesije” Republič-
kog zavoda za zaštitu spomeni-
ka kulture Beograd.

Autorka izložbe je subotič-
ka istoričarka umetnosti Neda 

Džamić, a izložbu su otvorili 
prof. dr Dubravka Đukanović, 
direktorica Republičkog zavo-
da za zaštitu spomenika kultu-
re i dr Balint Pastor, predsed-
nik Skupštine grada Subotice, 
dok je u ime domaćina govo-
rio Balaž Sič, direktor Međuop-
štinskog zavoda za zaštitu spo-
menika kulture Subotica.

Ni ove godine nije izosta-
la šetnja gradom vođenja od 
strane stručnjaka. Ovaj put to 
su bile dve mlade istoričar-
ke umetnosti, Tamara Kucor i 
Klara Evetović. Polazak je bio 
od Rajhlove palate (Savremena 
galerija Subotica), nakon čega 
se išlo do nekadašnje Štedioni-
ce na Korzou pa sve do Grad-
ske kuće, gde je nakon obilaska 
Gradski muzej na čelu sa Ani-
kom Mihajlović, obezbedio od-
lazak u toranj na vidikovac.

Brojna publika, među ko-
jima je po tradiciji bilo Subo-
tičana, ali i turista, sa velikim 
zanimanjem je ispratila šet-
nju do samog kraja. Kao na 
ostalim programima, i na po-
četku šetnje su bili podeljeni 

bukmarekri sa motivima subo-
tičke secesije, štampani za ovu 
priliku — bukmarkere i plakat 
je dizajnirala Viktorija Salma. 
Veliki broj zainteresovanih po-
tvrđuje činjenicu za potrebom 
većeg broja ovakvih edukativ-
nih programa, ali i pružanje 
šanse stručnjacima da podele 
svoje znanje na ovaj način.

Ponovo se nakon više godi-
na pauziranja u sklopu progra-

ma Svetkog dana secesije u Su-
botici raspisao i foto-konkurs, 
za koji je baner dizajnirao Čaba 
Lalić. Naziv ovogodišnjeg kon-
kursa, koji je tekao na Facebu-
ku i Instragramu (#materijali 
secesije, #szecessziosanyagok) 
je bio “OTKRIJ ME! — Mate-
rijali secesijske arhitekture u 
Subotici”.

Rezultati su sledeći: 1. na-
grada: Aleksander Rončak, 

fotografija sa Žolnai kerami-
kom u Gradskoj najamnoj pa-
lati; 2. nagrada: Jovana Đukić, 
fotografija spiralnog stepeni-
šta Rajhlove palate; 3. nagra-
da: Adam Radetić, fotografija 
rešetke prozora Palate Austro-
ugarske banke. Nagradu publi-
ke je dobila Nevena Gojković, 
za najveći broj lajkova objave.

Osim nagrada, žiri je odlu-
čio pohvaliti i sledeće učesni-

ke: Nora Gastanj, Nemanja Ćo-
sić, Sanja Papuga, Žužana Tot, 
Atila Sendi, Tatjana D. Smit, 
Mina Vavan, Georgina Šoš. Ve-
lika pomoć učesnicima je bila 
lista secesijskih objekata u Su-
botici, koju su tokom dugogo-
dišnjeg rada sastavile Viktorija 
Aldžić i Gordana Prčić Vujnović 
i za ovu priliku nesebično pode-
lile sa organizatorima.

Gradski muzej Subotica

Obeležen Svetski dan secesije
U organizaciji tri subotičke Ustanove kulture

Subotica pripada evropskim gradovima čiju arhitekturu karakteriše veliki broj vrednih primera secesijskog sti-
la, a na postavci Gradskog muzeja se mogu videti i art nuvo eksponati primenjene umetnosti, slikarstva i vajar-
stva. U organizaciji tri subotičke ustanove kulture, koje se sticajem okolnosti nalaze baš u secesijskim građevi-
nama — Gradskog muzeja Subotica, Međuopštinskog zavoda za zaštitu spomenika i Savremene galerije Subo-
tica — uspešno je i po 11. put obeležen Svetski dan secesije. Subotica inače pripada gradovima osnivačima ovog 
svetskog dana, koji je prvi put obeležen 2013. godine u Gradskom muzeju.
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Ако желите верног пријатеља који ће вас разумети, чувати и пратити кроз жи-
вот можете га сигурно наћи код нас у ПРИХВАТИЛИШТУ ЗА НАПУШТЕНЕ 
ПСЕ И МАЧКЕ на адреси 9. Нова 249, Суботица, контакт телефон.: 024/620-450.

Удомљење паса из нашег прихватилишта или из програма ухвати-стерили-
ши-пусти ЦНР-а је једноставно и бесплатно.

Сви наши пси су чиповани, вакцинисани очишћени од паразита и социјализо-
вани, имају један од најбољих смештаја на територији Републике Србије. Пру-
жамо им максималну пажњу, љубав и негу запослених и дежурних вeтеринара.

Нашим псима недостаје само једно, власник-пријатељ којег ће имати само за 
себе и коме ће они пружити љубав за цео живот.

Заједничка акција ЈКП „Чистоћа и зеленило“ и Нових Суботичких новина 

УДОМИ ПСА ИЗ ПРИХВАТИЛИШТА

68805200071688,m, 2016.g

688050000680930,m, 2011.g 688050000697130,ž,2010g. 688050000697130,ž,2010g.

68805200077205 i 688052000077206, m, 2016.g 688050000639704,m, 2011 .g.
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Srbija je zemlja nadi-
maka, ili kako kažu 
Prečani — špicname-
na. Lale žive u Voj-
vodini (Banatu), gde 

su aktuelni i Dođoši i Slaninari. 
Zbog prevare sa točkom na kneže-
vim kolima, žitelji Šapca su Čivi-
jaši. Kruševljani su Čarapani, sta-
novnici Niša Meraklije, žitelji Le-
skovca Paprikari. Polovina Čačka 
su Grebići, a druga polovina pre-
ko Morave ljuti se zbog istog na-
dimka. Crnogorci su Đetići, žitelji 
Bljeljine Kupusari (jer uspeva ku-
pus), a oko Banjaluke žive Krajiš-
nici. Najgore je nekim Ličanima i 
Hercegovcima, jer im je prezime 
grđe od nadimka.

Porodični nadimci u Vojvodini se dele 
po pripadnosti i poreklu:

- životinjskog porekla: Buvini, Vra-
bicini, Zecovi, Patkovi, Guskovi, 
Kučetovi…

- rođačkog porekla: Čikini, Ujkini, 
Baćini, Tejkini…

- stranog porekla: Švabini, Rusovi, Pi-
štini, Vlajini, Madžarevi…

- po jelu: Medeni, Bundevarini, Štrud-
lini, Lebarini, Ćuftini…

- po zanimanju: Šusterovi, Pinterovi, 
Odžačarovi, Zlatarovi, Molerovi…

- po predmetima: Čuturini, Tepsijini, 
Šapurikini, Čokanjovi, Begešini…

- po osobinama: Očenaš, Glavonjini, 

Okini, Trtini, Čačkalovi…
Pobednik je verovatno Kišprdilov, 

kome ne treba nadimak.
Svetlana je Ceca, Svetozar Toza, To-

dor Toša, Filip Fića, Žarko Žare, Ristić 

Rile, Bandić Banda, Gudović Guda, Sto-
kić- ? Zoran može biti Zoka, ali i Sabahu-
din i Zornjak.

Nekada imenu ne treba nadimak, 
samo reći Biserka, a ima slučajeva da 

ni imenu, ni prezimenu ne treba do-
datak: Gvozden Stolica ili Desanka Ša-
kić-Čekić. Nekad nadimci bolje idu uz 
imena: Limuna Nerandžić, Marijan Pa-
vijan, Živan Bonvivan, Radovan Jado-
van, Boža Derikoža, a nekad uz prezi-
mena: Toma Grobar ili Vesna Kutlača. 

A srećno se udala. Sad se zove Vesna 
Guzina…

Zato roditelji izbegavaju imena uz 
koja rutinski idu (filmski) nadimci: Goj-
ko Sisa, Pera Trta, Mica Trofrtaljka, Du-
uule Savić, Udovički (Dr Udo), Miš-
ko Piško, Bane Bumbar, Tuta Bugarin, 
Bora Pub, Švaler Pufta, Boda Tajson 
Superteška...

Čak i naši mafijaši imaju kreativne na-
dimke: Velja Nevolja, Balavi, Majmun, 
Macola, Pacov, Prevara, Doživotna, Laž-
ni svedok, Mutavi, Budala, Taster, Zabe-
la, Drukara, Pajser, Šupak, Robija, Jegu-
lja (nikad uhvaćen u krađi). Ko bi smeo 
tako da se obrati: Al Kaponeu, Hitleru, 
Idi Aminu ili Eskobaru? Naši krimosi 
ponosnije nose svoje nadimke.

Američko prezime Skot kod nas pred-
stavlja pogrdan nadimak. Jedno slovo 
nama puno znači jer nam maleriše Gu-
stav Maler, a poštujemo Mahera. Nisu ni 
komšije pošteđene čudnih imena i nadi-
maka, pa nije jasno kako Dino rađa, za-
što je Goran karan, a Edo majka!? Bo-
sanci misle i da je Bred prest’o pit, kad 
je poč’o pit’ Sampras!? Imali smo vaj-
de od Marijana Vajde, al’ je slaba vajda 
od Irca Huligana. Nije u redu ni da Kitić 
kara Bolesnikova, ni Krkobabić krka Ba-
bićku... Pa, jel’ nije? Bolje i to nego da či-
tate neke gluposti...

Prim. Dr Vladimir Ristić

Ortopedski hirurg Subotičke bolnice, konsultant u ambulanti „Rehability“ u Subotici.

„Šala nas je održala“

NADIMCI

Georgi Dimitrova 2a Subotica, 065/9-522-150Foto:  quora.comFoto:  quora.com

Foto:  sojo.netFoto:  sojo.net

Foto:  passmark.comFoto:  passmark.comFoto:  healthline.comFoto:  healthline.com
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O Petri Savić, 
učenici sed-
mog razre-
da iz Čanta-
vira govori se 

ovih dana u gotovo svim lokal-
nim, regionalnim, pa čak i dr-
žavnim medijima. Nimalo slu-
čajno! Njena nastavnica srp-
skog jezika i književnosti Kata-
rina Faćol uputila je poziv svim 
redakcijama za koje je znala, s 
nadom da će probuditi intere-
sovanje za jednu, kako je na-
zvala u dopisu: „uspešnu pri-
ču o vrednoj devojčici sa severa 
Bačke.... Petra Savić je ove go-
dine osvojila sve što se moglo 
osvojiti iz predmeta Srpski je-
zik i književnost, jedina u Voj-
vodini i jedna od četiri učenika 
u Republici Srbiji koja je osvoji-
la šest diploma na sva tri nivoa 
takmičenja iz ovog predmeta.“

Zato upoznajmo Petru 
Savić

-Odrasla sam u Bačkom Du-
šanovu, selu pored Čantavi-
ra. Od prvog do četvrtog razre-
du sam išla u školu u istureno 

odeljenje u ovom mestu, a od 
petog razreda sam krenula u 
školu u Čantaviru. Svako jutro 
sa drugarima putujem u školu 
autobusom. Od drugog razre-
da treniram košarku u Čanta-
viru u KK,,Hajduk Čantavir”, 
a ove godine sam ušla u repre-
zentaciju Vojvodine za svoje 

2010. godište. U slobodno vre-
me crtam, pišem i čitam knji-
ge. Tokom leta 2021. godine 
bila sam član Akademije ,,Sa-
radnici Sunca” Fondacije Ršum 
— ukratko nam se predstavlja 
Petra.

Ali krenimo redom...jer sva-
ku godinu je ova devojčica 

iskoristila da unapredi sebe i 
nauči nešto novo. Mnogo je i za 
nabrojati.

- U trećem razredu sam po-
čela da pišem pesme. Prvu pe-
smu ,,Moj svet” sam napisala 
po uzoru na pesmu ,,Ala je lep 
ovaj svet” Jovana Jovanovića 
Zmaja. Nakon nje napisala sam 
pesmu ,,Zima nam stiže” koja 
je objavljena u časopisu ,,Ško-
larac’’. Posle toga je učiteljica 

Olivera Andrić uvidela moj dar 
i učestvovala sam na svom pr-
vom literarnom konkursu ,,Bo-
gatstvo različitosti” na kojem 
sam osvojila 3. mesto. Potom 
sam sve brže i lakše pisala pe-
sme i slala ih sa učiteljicom 
na mnoge literarne konkur-
se na kojima sam osvajala na-
grade. Kad sam krenula u peti 
razred, odmah od septembra 
sam počela da se pripremam za 

Petra Savić je upravo završila sedmi razred Osnovne škole „Hunjadi Janoš“ u Čantaviru. I ovu školsku godinu 
je dobro iskoristila da nauči što više, jer, kako kaže, znanja nikad dosta. Pored učenja, koje joj pričinjava zado-
voljstvo, Petra piše pesme, slika, trenira... U svojoj kolekciji ima ukupno 78 diploma, 5 pohvala i preko 50 objav-
ljenih pesama u zbornicima i različitim časopisima

Kako rastu uspešna deca: Petra Savić

Lepa priča sa severa Bačke
Autor: L. Raos

Nastavnik je mnogo više od predavača
Katarina Faćol je nastavnica srpskog jezika i knji-

ževnosti u Osnovnoj školi “Hunjadi Janoš” u Čanta-
viru već 14 godina. Predmet koji predaje smatra veo-
ma važnim.

-Srpski jezik je fundamentalni i najbitniji predmet. 
Međutim, 5 časova nedeljno nije dovoljno. Uvela bih 
5 časova gramatike i 5 časova književnosti u škole na 
nedeljnoj bazi. Izuzetno je važno da deca čitaju, da 
obogaćuju svoj leksički fond, da se pravilno izražava-
ju usmeno i pisano, da budu pismeni, da razvijaju ko-
munikacijske veštine. Kroz književnost razvijaju em-
patiju i toleranciju što je izuzetno važno u modernom 
svetu. Takođe, upoznaju različite epohe, običaje, ljud-
ske karaktere… Shvataju da nismo sami u ovom svetu ni u sreći, ni u bolu, i da je ljudsko isku-
stvo univerzalno.

Uz gradivo tu su i životne lekcije.
-Uvek đacima govorim da su ciljevi veoma važni i da se trebaju postavljati prvo mali ciljevi. 

Svakodnevno se budimo i spremni smo da korak po korak radimo i tim radom, zalaganjem i tru-
dom stižemo do svog cilja, sporo, ali sigurno.

Na tom putu učimo mnogo o sebi, borimo se sa strahovima, razvijamo vrline i postajemo bo-
lja verzija sebe. Bez ciljeva naš život je obesmišljen.

Sa učiteljicom Oliverom Andrić Sa nastavnikom istorije Mate Ađenskim Sa nastavnikom geografije Ivanom Vulekovićem

Petra sa nastavnicom Katarinom Faćol i svim diplomama 
iz srpskog od ove godine
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takmičenje iz srpskog jezika, ali 
nažalost zbog korone takmiče-
nja nije bilo.

Početkom februara prihva-
tila sam ponudu nastavnice 
matematike da se oprobam i u 
tom predmetu. Tako sam u pe-
tom razredu išla na takmiče-
nje iz matematike i na takmi-
čenje ,,Kengur bez granica”. U 
šestom razredu sam išla na ta-
kmičenje iz srpskog jezika, ma-
tematike i na ,,Kengur bez gra-
nica”, ali pored njih sam išla i 
na takmičenje iz istorije i na 
,,Dopisnu matematičku olimpi-
jadu”. U sedmom razredu sam 
išla na takmičenje iz srpskog, 
matematike, geografije, ,,Ken-
gur bez granica” i ,,Dopisnu 
matematičku olimpijadu”.

Međutim, u sedmom 

razredu iz srpskog jezika sam 
išla na dva takmičenja iz knji-
ževnosti ,,Književna olimpija-
da” i iz gramatike ,,Takmičenje 
iz srpskog jezika i jezičke kultu-
re” na koje sam i u šestom ra-
zredu išla.

Podrška porodice i na-
stavnika je veoma važna

Njena interesovanja se ne 
odnose samo na srpski jezik, 
ona voli da uči i u tome uživa 
svesna da je svako novo znanje 
obogaćuje. Pored srpskog je-
zika, govori još i engleski i ne-
mački jezik, mađarski jezik ra-
zume, a planira da nauči još 
španski, italijanski i francuski 
jezik.

- Volim da učim nove stvari, 

da istražujem i saznajem ra-
zne zanimljivosti. U školi volim 
sve predmete, sve mi ide lako i 
od ruke. Školsko gradivo mi ne 
predstavlja problem i nemam 
poteškoće u izradi domaćih za-
dataka. Za odgovaranja ne mo-
ram da učim, jer pažljivo slu-
šam na času i sve zapamtim u 
školi — jednostavno to opisu-
je Petra.

Nema ni najdražu diplomu, 
sve ih voli i sve su joj drage, 
od onih iz likovnog i literarnog 
stvaralaštva kojih ima 55 od ko-
jih je čak 25 međunarodnih, do 
onih iz matematike, srpskog, 
istorije, geografije, kao i košar-
kaška priznanja i medalje. Ali 
je zato već odlučila da će nakon 
osmog razreda za srednju ško-
lu izabrati Gimnaziju ,,Svetozar 
Marković” u Subotici, prirodno 
matematički smer.

- O daljoj budućnosti još ni-
sam razmišljala. Volela bih do-
sta toga. Za sada samo znam da 
hoću da još usavršavam svo-
je znanje u gimnaziji, a kad je 
završim znaću šta dalje. Uče-
nje ne smatram obavezom, to 

je nešto što volim, što me čini 
srećnom i ispunjenom. Volim 
da istražujem i saznajem nove 
stvari. Znanja nikad dosta. 

Svakog dana uči-
mo nešto novo u 
cilju da budemo 
najbolja verzija 
sebe.

Svet je pun za-
nimljivosti, samo 
što mi toga če-
sto nismo svesni. 
Imam želju da od 
sebe izgradim po-
sebnu ličnost koja 
neće ličiti na ni-
koga drugog. In-
spiraciju nala-
zim u svemu što 
me okružuje kad 
je pisanje u pita-
nju, a takmičar-
ski duh i želja za 
većim znanjem 
me podstiču kad 
su takmičenja u 
pitanju.

I naravno, u 
svemu što sam do 

sada postigla podrška porodice 
i nastavnika mi je vrlo važna i 
prisutna je od prvog dana.

Naš ponos

Nastavnica Katarina o Petri
Petru sam zapazila odmah. Vrlo rano je pokazala izuzetne 

sposobnosti i talenat za jezik,kao i veliku spremnost da sva-
kodnevno radi. Postoje deca koja imaju talenat i sposobnosti, 
ali nisu spremna da rade.

Takođe, postoje učenici koji se veoma trude, ali nemaju vr-
hunske rezultate. Petra je savršeni spoj talenta i rada, a takva 
deca su retkost. Ona je izuzetno dete i volela bih kad bi naše 
društvo više obratilo pažnju i više nagrađivalo ovakvu decu,u 
smislu stipendija, seminara, obuka, putovanja, literature... 
Malo se ulaže u decu kao što je Petra.

O pozitivnim primerima, poput Petrinog, treba da se čuje 
i piše. Previše smo okruženi negativnim primerima u mediji-
ma, a ima toliko lepog da se kaže o novim naraštajima.

Sa reprezentacijom Vojvodine za 2010. godište na tromeču regiona

Petra u Sremskim Karlovcima

Na državnom takmičenju u Kraljevu prošle godine 
nastavnicom matematike Gabrielom Tot

Crtež koji je za nas izdvojila
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STARE SLIKE I GRADSKE PRIČE piše Dejan 
Mrkić - Lansky

Na ovim prostorima nismo 
imali privilegiju da generaci-
jama stičemo materijalna do-
bra i da nasleđe prenosimo na-
rednim naraštajima. Prome-
ne društvenog uređenja, ratna 
pustošenja, ekonomske krize i 
propast čitavih staleža, dopri-
neli su tome da nije bilo konti-
nuiteta u sticanju i čuvanju već 
stvorenog. Nekretnine su odu-
zimane ili su iz nužde menja-
le vlasnike, a tako je prolazio 
i mobilijar. Iz vremena Belle 
epoque nije preživelo ništa, 
sem onog što se nije moglo od-
neti, a to su vrata, štokovi i slič-
na ugrađena drvenarija.

Ako izuzmemo unutraš-
njost Gradske kuće, koja je ve-
ćim delom bila upravna zgra-
da i stoga imala poseban tre-
tman, neki drugi javni prosto-
ri nisu bili te sreće da sačuva-
ju prvobitni izgled. Već u pri-
zemlju te Gradske kuće, gde su 
bili poslovni prostori, ni jedan 
od njih nije opstao.

Na starim razglednicama 
mogu da se vide enterijeri ču-
venih subotičkih kafana ure-
đeni tako da mogu da traju ceo 
vek, pa i duže. Da li su i oni 
sklonjeni kao oličenje buržoa-
zije i dekadencije, ili su u jed-
nom momentu jednostavno 
prestali da budu moderni? Da 
neko ne pomisli da su za sve 
krivi komunisti, većina klasič-
nog i antiknog mobilijara je 

rasparčana i zamenjena jer su 
nove generacije poželele pro-
mene, odnosno komforniji i 
savremen izgled svog prostora 
za život.

Moramo priznati da je teško 
provesti život u „muzeju“ a ne 
poželeti da se u jednom trenut-
ku staro zameni novim, udob-
nijim, svetlijim… Na filmu ili 
u časopisima možemo da vidi-
mo kako neke porodice iz ge-
neracije u generaciju nasle-
đuju servis za ručavanje, kla-
sični nameštaj, lustere, sku-
pe slike… Kod nas je to gotovo 
nemoguće.

U Gradskom muzeju mogu 
se videti neki komadi namešta-
ja, a kao celinu sačuvali su onaj 
iz najstarije subotičke apoteke. 
Jedini do danas uspešno oču-
vani enterijer u nekom poslov-
nom prostoru jeste onaj koji je 
pre rata bio prodavnica šeši-
ra, koga smo kasnije znali kao 
knjižaru “Danilo Kiš”, odne-
davno “Službeni glasnik”.

Gde je Rajhlov nameštaj

Kada čovek uđe u raskošnu 
Rajhl palatu i prošeta prostra-
nim hodnicima i sobama ovog 
zdanja, teško mu je da zamisli 
da je to nekada bio nečiji dom. 
Kao i svaka porodična kuća, i 
ova je morala da ima kuhinju, 
spavaću sobu, dnevni bora-
vak i ostale prostorije. Kako je 

mogao da izgleda svakodnevni 
život, a da to nije kraljevska po-
rodica već ljudi kao mi…

Sigurno da je bogati svet 
onoga vremena znao kako da 
napuni svoje velike kuće, na-
žalost, ni jedan takav enterijer 
nije opstao da nam dočara gra-
đansko stanovanje u prvoj po-
lovini 20. veka. Ostaje nam da 
tragamo za starim porodičnim 
fotografijama i tako otkrivamo 
zaboravljene detalje uređenja 
stambenog prostora, pogotovo 
onog na kome se nije štedelo.

Ferenc Rajhl, koji je podi-
gao palatu za sebe, nije dugo 
uživao u njoj. Kažu da je ban-
krotirao i odselio se, mada, oni 
koji istražuju njegovu biogra-
fiju, tvrde da to verovatno nije 
tačno, jer postoje podaci koji 
govore da je on već po odla-
sku iz Subotice imao velike na-
rudžbe za poslove u Segedinu. 
Između dva rata kuća je bila 
u posedu industrijalca Josipa 
Hartmana. Oni koji su je ren-
tirali od njega, takođe su živeli 
na visokoj nozi. Nakon rata je 
pretvorena u muzej, čemu mo-
žemo da zahvalimo što je ova 
kuća ostala dobro očuvana. 

Ipak, od nameštaja su pretekli 
tek ostaci ostataka.

Šta je mogla da bude sudbi-
na dela mobilijara ove palate, 
ali i drugih dvoraca, nagovestio 
je svojevremeno glumac Narod-
nog pozorišta Mihajlo Jančikin.

U časopisu “Rukovet” (br. 
1-2-3, 2003) zabeležio je seća-
nje na posleratno vreme i “Ko-
štanu”. U toj predstavi imali su 
scenografiju koja je bila opre-
mljena kao stara turska kuća. 
Bio je tu i fini sto sa stolicama 
izrađenim u orijentalnom du-
borezu. Delove te garniture vi-
đao je i u ostalim prostorijama 

pozorišta. Setio se toga kada 
je saznao da je Rajhlova pala-
ta imala “turski salon”. Raspi-
tujući se i istražujući u Istorij-
skom arhivu, saznao je više: 
Pozorište je scenografiju opre-
malo starim nameštajem i kuć-
nim predmetima dobijenim 
u Magacinu narodnih doba-
ra, u koji su, tih posleratnih 
godina, donošene stvari iz ra-
znih napuštenih kuća odbeglih 
ili nestalih Subotičana. Jedan 
život, ili bar nameštaj jednog 
vremena, selio se na pozoriš-
nu scenu, kako bi na pozornici 
stvarao iluzije bivših vremena.

Sudbina starih Sudbina starih 
subotičkih enterijerasubotičkih enterijera

Snimanje TV drame u stanu udovice Aleksandra Lifke

U Rajhl palati, između dva rata
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RAZNO

-Elektroinstala-
terski radovi i sit-
ne popravke uređa-
ja za domaćinstvo. 
Izlazim na poziv ko-
lima. Svilar Mile 
Tel: 063/770-42-02

-Traži se 

autolakirer sa isku-
stvom ili bez. Ispla-
ta na vreme, pri-
java redovno, do-
bri uslovi rada. Tel: 
064/186-22-74

-Držim časove 
matematike osnov-
cima. Objašnjava-
nje tekućeg gra-
diva, priprema za 
kontrolni, pismeni 

Čitulje

PRIVATNO POGREBNO PREDUZEĆE

Prodaja kompletne pogrebne opreme
Prevoz pokojnika na svim relacijama
Ceremonijal sahrane - Prijem čitulja

Umanjenje računa za iznos posmrtne pomoći PIO.
Telefon: (024) 55-44-33 (danonoćno)

Viber: +381 65 544-33-06
Subotica, Karađorđev (Halaški) put 2.

www.funero.rs e-mail: funero@funero.rs

Oglasi i čitulje 
tel: 553-805

IN MEMORIAM

ALEKSANDAR 
BOBIĆ

1952-2020.

Voljeni nikada ne umiru dok žive oni koji ih 
vole i koji ih se rado sećaju.

Mnogo mi nedostaješ.

Supruga Danica  (P-242)

Bolnim srcem javljamo svim rođacima, prijate-
ljima i poznanicima tužnu 
vest da je voljeni suprug, 
otac, tast, svekar i deda

VILMOŠ 
MARKUŠ

1952-2023.
u 71. godini života, 

preminuo dana 02. juna 
2023. godine.

Zahvaljujemo se svima koji su ga ispratili do 
večne kuće. Neka počiva u miru, nezaboravu i 
ljubavi našoj.

Život je trenutak, a ljubav i sećanja su večna!
Porodica u žalosti  (P-243)

CENOVNIK NEKROLOGA

II stupca 1.500,00 din
III stupca (1-12) 2.500,00 din
1/9 strane 4.000,00 din
1/6 strane 6.500,00 din
1/4 strane 12.000,00 din
1/2 strane 17.000,00 din
Cela strana 30.000,00 din

Mali oglasi

-Restauracija i po-
pravke svih vrsta spo-
menika, popravka svih 
vrsta slova, i slika, kle-
sanje slova i bista. Tel: 
063/517-517

-Potreban vozač C 
i E kategorije za pre-
voz žitarica, Subotica i 
okolina, može i penzio-
ner. Tel: 063/506-963 
(00-322)

Prošla je tužna godina od kako nisi sa nama

ILIJA DANIČIĆ
-BATO-

1951-2022.
Mi te čuvamo od zaborava, a anđeli neka čuvaju 

tebe.
Tvoja Seka sa porodicom  (P-237)

Dana 19. juna 2023. godine navršava se 28 tužnih 
godina od kada nije sa nama naš kum i prijatelj

RANKO ROKVIĆ
-ROLE-

Sve ove godine nisu izbrisale sećanje na ovog div-
nog i plemenitog čoveka.

Zauvek će živeti u našim sećanjima i srcima.
Tvoji kumovi, porodica Reljić  (P-235)

Navršila se godina od tvog upokojenja

ILIJA DANIČIĆ
-BATO-

1951-2022.

Voleo sam te i uvek ću te voleti. Počivaj u miru.
Tvoj brat Veljko sa porodicom  (P-238)

IN MEMORIAM 

ALEKSANDAR BOBIĆ
1952-2020.

Tri tužne godine čuvamo te u uspomenama…
Počivao u miru Božijem.

Porodica Đapić  (P-236)

ŽIVOJIN KRNAJSKI 
GLOĐIN

1944-2023.

Poslednji pozdrav od članova Udruženja 
penzionisanih radnika Organa Unutrašnjih 
Poslova Subotica 

(P-241)

Дана 17. јуна 2023. године навршава се го-
дину дана како нас је напустио наш вољени

СТАНКО МИЛОШЕВИЋ
1949-2022.

С љубављу чуваћемо успомену на тебе. Зау-
век ћеш живети у нашим срцима.

Син Зоран са породицом  (P-239)

Dana 16. maja 2023. godine, u 83. godini 
života, preminuo je

FERENC GECE
1940-2023.

Sahrana dragog nam pokojnika je bila 05. 
juna 2023. godine na Gradskom groblju u 
Kečkemetu. 

Sveta misa zadušnica će se održati 26. juna 
2023. godine u 8 časova u Čantavirskoj crkvi.

Ožalošćeni: supruga Eržebet, sin Attila, snaja 
Judit, kao i ostala rodbina, prijatelji i komšije 

(P-240)
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i prijemni. Veoma 
uspešno i povoljno. 
Tel: 062/928-52-95

-Popravka i ser-
vis skutera, motor-
nih testera, trime-
ra, kosilica i osta-
log. Subotica. Tel: 
063/890-33-66

-Frezujem bašte i 
voćnjake. Priprema 
zemlje za travnjake. 
Orezujem drveće. 
Tel: 063/547-187

-Hausmajstor/
ezermešter – pri-
hvatam poslove u 
kući i oko kuće sa 
višegodišnjim isku-
stvom. Penzioneri-
ma i studentima po-
sebne povoljnosti, 
a saveti besplatni. 
Tel: 063/823-06-67

-Časovi engleskog 
i početni gitare, 
500.00 din 45 min. 
Tel: 063/76-44-075

-Čistimo peći od-
žake, vršimo sitne 
tesarske radove, ko-
simo travu i šišamo 

živu ogradu, kopa-
mo kanale i septičke 
jame, lomimo beton 
i sečemo drva. Tel: 
061/274-92-92

-Tražim posao 
varioca ili pomoć-
nog radnika. Tel: 
063/134-29-68

KUĆE

-Prodajem kuću 
za adaptaciju ili ru-
šenje sa trofaznom 
strujom, grad-
skom vodom, lega-
lizovana, vlasnik. 
Tel: 024/535-213 
(1-324)

-Prodajem tro-
sobnu kuću u Ga-
jevoj ulici ili me-
njam za stan, cena: 
22.000 EUR. Kuća 
je za renoviranje. 
Tel: 064/418-04-84 
(2-324)

STANOVI

-Menjam dvosob-
ni stan  od 52kvm 
za jednosobni u uli-
ci Arsenija Čarnoje-
vića niže spratnosti 

ili prodajem. Tel: 
0 6 1 / 2 1 9 - 6 5 - 1 2 
(3-324)

-Prodajem sređen 
bez ulaganja jedno-
sobni stan 29kv, CG 
i svi priključci, kod 
Ekonomskog fakul-
teta (ili ga menjam 
za garsonjeru ili ku-
ćicu bliže centru). 
Tel: 061/219-65-12 
(4-324)

-Izdajem dvoso-
ban stan u Tesli-
nom naselju, name-
šten. Tel: 062/872-
38-44 (5-324)

-Izdaje se dvo-
soban namešten 
stan blizu Eko-
nomskog fakulteta. 
Tel: 063/531-270 
(6-324)

-Prodaje se tro-
soban salonski stan 
u centru. Cena po 
dogovoru, vlasnik. 
Tel: 064/294-26-07 
(7-324)

-U centru gra-
da izdajem dvo-
soban stan, kon-
foran stan sa cen-
talnim grejanjem. 

Parking besplatan. 
Tel: 064/21-90-700 
(8-324)

-Prodajem troso-
ban stan od 70kvm 
ili menjam za jedno-
soban ili kuću, MA-
čvanska ulica, na-
mešten, odmah use-
ljiv. Tel: 064/418-
04-84 (9-324)

KUPOPRODAJA

-Kupujem orde-
nje, medalje, i sta-
re sportske značke. 
Tel.: 064/615-59-
82 (10-324)

-Otkupljujem ori-
ginalne umetničke 
slike uz stručnu i re-
alnu procenu vred-
nosti. Interesova-
ti se od ponedeljka 
do subote od 9-17h. 
Tel: 065/58-33-665 
(11-324)

-Kupujem, pro-
dajem i menjam 
značke i fudbalske 
monografije. Tel: 
0 6 2 / 8 5 2 - 8 2 - 2 8 
(12-324)

-Prodaje se kalja-
va peć, stanje po-
lovno, korišćeno 
par godina, razida-
na, sa šamotnim ci-
glama, veličina oko 
140x90x50, povolj-
no. Tel: 061/64-00-
933 (13-324)

-Prodajem špo-
ret sa 4 ringle malo 
korišten, proda-
jem novu veš ma-
šinu uska od gore 
se stavlja veš. Tel: 
0 6 1 / 2 1 9 - 6 5 - 1 2 
(14-324)

-Prodajem ivericu 
raznih dimenzija u 
boji. Tel: 064/652-
21-53 (15-324)

- P r o d a j e m 

plinsku bocu od 
10kg puna butane, 
novu jaknu sa uloš-
kom. Tel: 024/527-
208 (16-324)

-Prodaju se de-
lovi trabanta i au-
toprikolica zanat-
ska izdrada (nere-
gistrovana) i špe-
diter (230 EUR). 
Tel: 060/053-25-70 
(17-324)

-Prodaju potpu-
no korišćena Bagat 
šivaća mašina “Da-
nica”, plišani čarša-
vi, pregače, , prekri-
vači, zavese, ćupovi, 
kačice, lampaši i sl. 
Tel: 024/528-682 
(18-324)

Oglasi
Српска Православна Црквена Општина суботичка 

ПОЗИВА
правне наследнике покојног Стевана Чампраго-

ва који је сахрањен у гробљу у Дудовој шуми пар-
цела I, ред 01 број 10, да преузму бригу о гробници.

Уколико се нико не јави после трећег позива, Цркве-
на Општина ће гробницу уступити другом кориснику.

HITNA POMOĆ  - 194
POLICIJA HITNI POZIVI  - 192

VATROGASCI  - 193
Apoteka kod Gradske kuće:  552-499
Apoteka kod dispanzera: 525-772
Autobuska stanica:  555-566
Benzinska pumpa Mol:  672-525
Benzinska pumpa Eco:  680-580
Benzinska pumpa Nis Petrol:  692-200
Buđenje:  19811
Centar za obeveštavanje:  985
Centar za socijalni rad:  548-220
Čistoća i zelenilo:  620-444
DD Rasveta:  553-320
Dečiji Dispanzer:  553-559
Dimničar:  553-072
Elektrodistribucija:  619-300
Funero:  554-433

Gradska biblioteka:  553-115
Gradska bolnica:  555-222
Gen. Konzulat R.Mađarske:  554-811
Gen. Konzulat R. Hrvatske:  557-793
Hitna pomoć:  551-373
JKP Subotičke pijace:  555-013
JKP Pogrebno:  554-848
JKP Parking:  694-202
JKP Suboticagas:  641-202
JP Suboticatrans:  547-777

Informacije o: 
-sportu:  20212
-ličnim kartama:  630-303
-voz.dozvolama:  630-302
-državljanstvu:  630-312
-putnim ispravama:  630-276
-vezano za oružje:  630-310

Komunalna policija:  626-988
Muzej:  555-128
Pozorište Deže Kostolanji:   557-471
Narodno pozorište scena Jadran:  554-700
Bioskop Eurocinema:  554-600
Obaveštavanje o br.tel.preplati:  12021
Policijska uprava:  630-200
Prijava kvara CATV:  634-089
Stomatološka služba za odrasle:  553-554
Školski dispanzer:  600-795
Tačno vreme:  195
Telegrami:  1961
Toplana-prijava kvara:  548-383
Služba za zdrast.zaš.radnika:  571-194
Vodovod prijava kvara:  557-711
ZOO vrt Palić:  753-075
Željeznička stanica:  555-606

VAŽNI TELEFONI

ROLETNE AL I PVC, 
VENECIJANERI, 

TRAKASTE ZAVESE, 
HARMO/GARAŽNA 

VRATA, 
KOMARNICI, 

PANELNE ZAVESE, 
TENDE

Miloša Obilića 19
Tel. 024/571-299 ili 

063/551-299

VENECIJANERI-
TRAKASTE ZAVESE 

- ROLETNE-KOMARNICI

PVC STOLARIJA SA KVA-
LITETNIM NEMAČKIM 

INOUTIC-DECEUNINCK 
GERMAN PROFILE

5 GODINA GARANCIJE
382, Nova 9/a

Tel: 024/534-470
Mob: 063/8398-716
www.rolometalsu.rs

Subotica 

Prodaju se
novoizgrađeni

stanovi 
Braće Majera 33

Kontakt telefon: 065/511-23-99

Davalac malog oglasa izjavljuje da je mali oglas u sladu sa Pravilnikom o 

prijemu  malih oglasa i Zakonom o posredovanju u prometu nepokretnosti.

Važe samo kuponi iz tekućeg broja



Ime i prezime davaoca oglasa

Potpis davaoca oglasa

Tekst oglasa:

Broj telefona:

Kupon za
besplatan mali 
oglas do 10 reči 

Broj 324
16. 6. 2023.
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Pokušaji prevara na 
internetu nisu ret-
kost, a žrtve iznu-
de novca su građa-
ni koji ili očekuju 

pristizanje pošiljke ili je reč o oba-
veštenju o pošiljci koju nisu naru-
čili, poklonu ili novcu osvojenom 
na sumnjivim lutrijama i nagrad-
nim igrama.

Dešava se da se prevaran-
ti obraćaju u ime carinske službe 
Srbije ili pak, u porukama i mej-
lovima navode da pre preuzima-
nja pošiljke ‘’hitno treba uplatiti 
novac za carinu’’ o čemu 
svedoči i nedavni slu-
čaj zabeležen u carinskoj 
praksi (slika ispod).

Lažna obaveštenja o 
prispelim pošiljkama, 
kao i ona o navodnim 
nagradnim igrama su 
poznato sredstvo preva-
ranata u kojima se vrlo 
često zloupotrebljavaju 
imena javnih institucija, 
jer one predstavljaju ga-
rant sigurnosti.

Ako vam se desi da 
dobijete takav mejl ili 
poruku, nikako ne pla-
ćajte bilo kakvu poštari-
nu, otpremninu, uvozne 
dažbine i sl. bez detaljne 
provere!

Setite se sledećih 
stvari:

• Ne uplaćujte no-
vac nepoznatim osoba-
ma, čak iako očekujete pošiljku iz 
inostranstva.

• Carinski dug se izmiruje na 
šalteru pošte ili prilikom preu-
zimanja, a ne uplatom novca na 
bilo koje fizičko lice.

• Pošiljku vam na kućnu adre-
su donosi poštanski službenik ili 
vam u poštansko sanduče ostavlja 
obaveštenje o prispeću pošiljke.

• Ne nasedajte na navode o 
‘‘kratkom roku za uplatu dažbi-
na’’, kako najčešće stoji u takvim 
elektronskim porukama.

• Rok za čuvanje paketskih po-
šiljaka je 30 dana, a ne nekoliko 
sati.

• Pre preuzimanja pošilj-
ke možete da vidite na osno-
vu čega je izvršen obračun daž-
bina u dokumentu koji se zove 
‘’Uvozna poštansko carinska 
deklaracija’’.

• Račun za uvozne dažbine 

koje naplaćuje carinska služba je 
obračunat isključivo u dinarima.

• Ako zaista treba da se dostavi 
neka dodatna dokumentacija pre 
carinjenja ili nešto treba lično da 
se preuzme, o tome bi vas inici-
jalno obavestio ovlašćeni carinski 
službenik putem pošte.

• Putem elektronske pošte od 
Uprave carina možete dobiti mejl 
samo sa zvaničnog domena cari-
na.rs, a ne sa popularnih besplat-
nih servisa za elektronsku poštu 
(gmail, yahoo itd.).

• Uprava carina vam zvanično 
obaveštenje nikada neće poslati 
preko društvenih mreža.

• Uprava carina ne organizuje 
nikakve nagradne igre.

Pošto oštećeni budu samo 
oni koji požure da uplate traže-
nu sumu bez prethodne provere, 
trudite se da ne podlegnete eufo-
riji i da pre bilo kakvog plaćanja 
uradite sledeće:

• Proverite adresu i vero-
dostojnost sajta sa koga stiže 
obaveštenje.

• Pokušajte da kontaktirate 
pošiljaoca poruke ili mejla za više 
informacija.

• Obavezno izbegavajte delje-
nje ličnih podataka, naročito bro-
jeva kreditnih kartica i bankov-
nog računa.

• Ukoliko vas elektonska po-
šta upućuje na neku od carinsko-
poštanskih ili graničnih isposta-
va, njihove kontakte možete pro-
naći na sajtu Uprave carina Srbije 
https://www.carina.rs/o-nama/
carinarnice/kontakti-carinarni-
ca.html

• Obratite se najbližoj policij-
skoj stanici i prijavite slučaj.

Najbolja prevencija je da bu-
dete obazrivi i skeptični. Razmi-
slite da li ste poručili nešto iz ino-
stranstva ili ste učestvovali u ne-
koj nagradnoj igri, jer ako niste, 
onda nije logično ni da očekujete 
da vam nešto stigne

Svakako ne uplaćujte ništa pre 
detaljne provere, jer je kasno ako 
počnete da proveravate o čemu se 
radi tek nakon što ste novac već 
uplatili prevarantima koji su si-
gurno u roku od par minuta izbri-
sali sve profile i kontakte.

Ne dozvolite da postanete 
žrtva internet prevare

Upravi carina se povremeno javljaju građani koji, nažalost, pre-
kasno shvate da su žrtve prevare na internetu, jer u to posum-
njaju tek pošto već uplate novac onima koji ih obmanjuju da se 
radi o uplati uvoznih dažbina. 

Luksuzni džip i 
jakna zaplenjeni 

na Horgošu
Carinici su u saradnji sa policijom na graničnom prelazu Hor-

goš zbog neprijave privremeno oduzeli luksuzni džip i firmiranu 
jaknu, čija je ukupna vrednost procenjena na gotovo 174.000 evra.

Prekršaj je otkriven kada je na ulaz u zemlju pristigao džip 
‘’Mercedes Benz G400D’’ kojim je jedan putnik iz Švedske kre-
nuo ka Srbiji.

Međutim, on na ulazu u zemlju nije prijavio automobil vredan 
169.000 evra za koji nije posedovao adekvatnu dokumentaciju.

Tokom detaljnog pregleda, carinici su u prtljagu pronašli i 
novu, mušku jaknu svetski poznate marke ‘’Louis Vuitton’’, koju 
takođe nije prijavio iako je imao račun iz koga se vidi da je plaće-
na 4.900 evra.

Pošto je bio u obavezi da prijavi sve vredne predmete koje nosi 
sa sobom, a to nije učinio, pomenuti putnik se našao u prekršaju 
čiji ishod može biti novčana kazna i zaštitna mera trajnog oduzi-
manja neprijavljene robe.
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Posebna je bila i 
ova školska godi-
na u Oosvnoj ško-
li „Jovan Jovano-
vić Zmaj“ u Subo-

tici, jer je od prvog do osmog 
razreda nastavu pohađalo čak 
osam pari blizanaca.

Njihov susret, poput krune 
za kraj školske godine, prote-
kao je u odličnoj atmosferi, a uz 
učenike su bili i njihovi rodite-
lji, rodbina i nastavnici.

Jedinstveno druženje poče-
lo je projekcijom fotografija iz 
detinjstva blizanaca, a završi-
lo se zajedničkom fotografijom 
i tortom.

Najmlađe su bliznakinje So-
fija i Teodora Loketić, učenice 
prvog razreda, a njihovi rodite-
lji su Tomislav i Snežana. Drugi 
razred su pohađale Una i Hana 
Peić Tukuljac, roditelji su Go-
ran i Dajana. Takođe, u drugom 
razredu su bili Jovan i Lana An-
tić, roditelji su Goran i Milena. 
Peti razred uspešno su završili 
Petra i Pavle Kerleta, roditelji 

su Žarko i Tijana. Blizanci Bog-
dan i Dušan Skala završili su 
sedmi razred, roditelji su Bra-
nislav i Marijana, dok su mali 
maturanti blizanci Ana i Maša 
Marjanović, roditelji su Bran-
ko i Nataša, Pavle i Petra Polja-
ković, roditelji su Petar i Zorica, 
i Anastazija i Bendžamin Žiga, 
roditelji su Silvija i Pal.

Zanimljivo je i to što dva 
para blizanaca imaju ista ime-
na, Petra i Pavle.

Uz pozdravne reči direktori-
ce Klaudije Gubić Šelken, pro-
čitan je i stručni tekst o bli-
zancima koji je napisala majka 
učenika, patronažna sestra Sil-
vija Race.

-U zavisnosti od toga da li su 
nastali iz jedne oplođenje ćeli-
je ili dve, blizanci mogu biti jed-
nojajčani ili dvojajčani. Koliko 
god da liče jedni na druge ipak 
su jedinstvene ličnosti. Jedno-
jajčani blizanci dele isti genet-
ski materijal, ali su dve različi-
te individue. Uticaj iz okruže-
nja i životna iskustva formiraju 

jedinstvenu ličnost kod oba de-
teta. Dvojajčani blizanci se ra-
zvijaju iz dve jajne ćelije. Mogu 
biti istog ili različitog pola i ra-
zličite krvne grupe. Trudnice 
koje nose blizance prolaze kroz 
brojne izazove i poteškoće, ali 
ih na kraju uglavnom sačeka 
ono najlepše, a to su dva para 

očiju zbog kojih se sav ovaj trud 
isplati, veza koja traje do kraja 
života - poručila je patronažna 
sestra, a tekst je pročitala peda-
gog Dragica Pap.

Spoljašnom svetu mnogi bli-
zanci se čine gotovo identič-
ni, dok roditelji znaju njihove 
mane i velike razlike. Blizan-
ci su posebna blagodat, oni iza-
zivaju pažnju gde god da idu, a 
odrastanje njihovo je izazovan 
poduhvat svakog roditelja.

-Stepen povezanosti bliza-
naca je mnogo jači nego među 
braćom i sestrama koji nema-
ju svog dvojnika. Blizanci če-
sto pokazuju slične navike i in-
teresovanja, iako im se osobine 
mogu značajno razlikovati. Sta-
tistički gledano vrlo često za-
vrše baveći se sličnim ili istim 
poslom, vole iste ukuse i miri-
se, postaju neraskidivo među-
sobno povezani...- rečeno je u 
školi.

Psiholog Dragana Ćupurdi-
ja kaže da je kod muških bli-
zanaca uvek prisutno rivalstvo 
i da se oni bore za neku vrstu 
dominacije. Citirala je docenta 
dr Iliju Milovanovića, psiholo-
ga, koji je rekao da je u odno-
sima bliznakinja više izražena 
povezanost, odnosno, razmena 
različitih iskustava i emocija, 
što je i karakteristično za žen-
ski pol.

Sa decom i roditeljima su 
razgovarale nastavnice Alek-
sandra Samardžić i Ana 
Kopunović.

Jovan i Lana Antić
Dok je Jovanov hobi fud-

bal, Lana voli da crta, najviše 
prirodu.

-Branimo jedno drugo, moju 
sestra branim od svega. I ona 
mene — rekli su blizanci.

Njihova majka Milena je na 
pitanje kako se osećala kada 
je saznala da će postati maj-
ka blizanaca rekla da se prvo 
uplašila.

-Kako je vreme prolazilo sve 
je bilo u redu i svaki naš dan je 
sve lepši — poručili su roditelji.

Sofija i Teodora Tumbas 
Loketić

-Ne sedimo u istoj klupi, uči-
teljica nas je razmestila. Igra-
mo se zajedno, idemo zajedno 
na rođendane. Vozimo zajedno 
bicikle. Ponekad prepisujemo 
domaće zadatke jedna od dru-
ge. Volela bih da budem veteri-
nar, a moja seka učiteljica. Ba-
vimo se košarkom, baletom i 
sada ćemo krenuti na plivanje 
zajedno — kažu bliznakinje.

Otac Tomislav je na pita-
nje kako je biti tata bliznakinja 
rekao da on i supruga Sneža-
na razmišljaju o svemu duplo. 

Blizanci, trojke i četvorke oduvek su privlačili pažnju, nekada je razlog tome što izgledaju potpuno isto, a neka-
da što su jedan drugom „duplikat“ po izgledu, ali su im karakteri različiti i imaju različita interesovanja ili niti 
liče, niti ih možemo poistoveti po bilo čemu, ali u svakom slučaju veza između braće i sestara rođenih isti dan, 
sat, pa čak i minut — neraskidiva je i posebna. 

OŠ „Jovan Jovanović Zmaj“ okupila blizance

Kako je imati svoj „duplikat“?

Osam pari blizanaca koji pohađaju OŠ „Jovan Jovanović Zmaj“

Dušan i Bogdan Skala, Sofija i Sofija i Teodora Tumbas Loketić i Ana i Maša Marjanović
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Voleo bi da njegove ćerke na-
stave da treniraju košarku, ali 
da se u životu ipak bave i ostva-
re u onome što one žele.

Una i Hana Peić Tukuljac
-Nekada smo zajedno, neka-

da nismo. Ne volim da prepiše 
od mene domaći — izazvale su 
smeh drugih blizanaca i rodite-
lja prelepe devojčice, od kojih 
bi jedna volela da bude frizerka 
kada poraste, a druga policaj-
ka. Goran i Dajana, roditelji bli-
znakinja, ispričali su anegdotu 
koju pamte i bake i deke, jer su 
devojčice zajedničkim snagama 
uspele da „izigraju“ svog tatu.

-Tata im nije dozvolio da 
uzmu slatkiše i dogovorile su 
se da ga jedna izvede na terasu 
i da mu pokrije oči dok druga 
uzme gricklice i slatkiše. Mno-
go zajedničkih akcija su imale. 
Definitivno su posebno pove-
zane. Bude i svađa ponekad, ali 
kada traba da se zauzmu jedna 
za drugu to čine svim srcem — 
ispričali su roditelji.

Petra i Pavle Kerleta
Pavle najviše voli fizičko vas-

pitanje, biologiju, srpski, geo-
grafiju, dok je Petra izdvojila 
biologiju jer voli biljke i životi-
nje. Devojčica bi volela da bude 
zubar, a njen brat blizanac želi 
da postane dobar karatista.

Otac Žarko kaže da je prele-
po imati blizance i da ima puno 
prednosti.

-Prvih godinu dana skinuo 
sam 12 kilograma, to je jedna 
od pozitivnih stvari.

Majku Tijanu kada je pita-
ju kako je sa blizancima i kako 
sve postiže uvek kaže da je to za 
nju normalno jer ne zna kako je 
samo sa jednim detetom.

-Znamo samo kako je u paru 
i mislim da je sa dvoje lakše. 
Čini mi se da je lakše imati bli-
zance nego dvoje dece različito 
godište.

Bogdan i Dušan Skala
-Hteo bih da se bavim kri-

minalistikom i možda IT-om, a 
moj brat kaže da za sada ne zna 
šta bi mogao da radi u buduć-
nosti. Treniramo pet puta ne-
deljno odbojku. Kada imamo 
slobodno vreme igramo stoni 
tenis zajedno ili igrice — kažu 
blizanci.

Roditelji Branislav i Mari-
jana su rekli da imaju i stariju 
ćerku i kada su se rodili blizanci 
nije im bilo nepoznato šta sle-
dii, dobro su se snalazili sa ma-
lom decom, a od velike pomo-
ći je baka.

-Prilično su bili zahtevni. 
Ako pravim paralelu sa jednim 
detetom, slično je samo što je 
sa njima sve bilo turbo. Istovre-
meno sve rade, ako jedan plače 
i drugi zaplače, ako je jedan gla-
dan i drugi hoće da jede. I dan 
danas imamo situaciju da jedan 
zove, pita nešto, i minut kasnije 
zove drugi i pita isto, a zajedno 

su. Stalno nam je zabavno.

Ana i Maša Marjanović
Za Anu i Mašu nastavnica je 

rekla da ako promene mesta ne 
ume da ih razlikuje. To je situa-
cija u kojoj bi jedna od njih mo-
gla da odgovara dva puta, jed-
nom za sebe i drugi put umesto 

sestre. Kandidati su za Vu-
kovu diplomu, aktivno se 
bave sportom i odlične su 
učenice.

-Treniramo fudbal već 
pet godina. Naš najveći us-
peh u sportu je što smo sa 
školom i sa klubom bile 
prve u državi. Najvero-
vatnije ćemo obe upisa-
ti gimnaziju — kažu male 
maturantkinje.

Majka Nataša je istakla 
da su devojčice ipak razli-
čite, i da roditelji blizanaca 
imaju veliki zadatak da se 
prema njima u isto vreme 
postavljaju drugačije, jer 

su različite, drugačije im treba 
objasniti neke stvari.

Pavle i Petra Poljaković
Pavle i Petra priznaju da su 

lagali jedno za drugo tokom 
detinjstva.

-Imam želju da upišem u 
Tehničkoj školi za drumskog 
tehničara i možda za veterina-
ra, to mi je druga želja — kaže 
Petra, dok Pavle planira da upi-
še smer za tehničara informa-
cionih tehnologija u Tehničkoj 
školi.

Njihov otac Petar kaže da 
biti roditelj blizanaca znači 
da „taman jedan nešto završi, 
drugi počne, smenama nema 
kraja“.

-Moji su neverovatno razli-
čiti. Ali, u kriznim situacijama 
je neverovatno kako se dopu-
njuju. Petra je uvek branila Pa-
vla i davala mu podršku, dok se 
on baš nije mnogo trudio da je 
odbrani.

Anastazija i Bendžamin 
Žiga

Anastazija smatra da je Ben-
džamin inteligentniji, da ozbilj-
nije i zrelije razmišlja od nje, i 
on se sa tim slaže.

-Srećni smo što imamo jed-
no drugo. Oboje želimo da se 
školujemo za kuvara. Podrža-
vamo jedno drugo u svemu — 
kažu blizanci.

Majka Silvija je teško izne-
la blizanačku trudnoću, devet 
meseci je bila u bolnici. Do nji-
hove pete godine bilo je kriznih 
situacija što se tiče zdravlja, ali 
kada su krenuli u školu sve je 
postalo bolje i lakše.

-Iako ne predajem Bendža-
minu i Anastaziji, oni nika-
da na školskom hodniku nisu 
prošli pored mene a da mi se 
nisu javili i uvek se sa poštova-
njem svima obraćaju. Zaista su 
izuzetna deca —kaže jedna od 
nastavnica.

N.S.B.

Anastazija i Bendžamin Žiga i Pavle i Petra Poljaković

Osam pari blizanaca koji pohađaju OŠ „Jovan Jovanović Zmaj“
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SUBOTICAGAS

ČISTA ENERGIJA 
ZA VAŠ DOM

060/052-44-13

Nove Subotičke novine i Vulkan 
izdavaštvo nagrađuju čitaoce

Ponovo nedeljno predstavljamo po jednu aktuelnu knjigu Vulkan izdavaštva i nakon 
izvlačenja nagradićemo po dva sretna dobitnika knjigom na poklon. Popunjen 

kupon sa fiskalnim računom prosledite Redakciji do srede u 13 časova.

Ime i prezime: 
______________
______________
Adresa:
______________
______________
Kontakt telefon:
______________

Izvučeni 
prošlonedeljni 

dobitnici knjige 
Dnevnik Elajze 

Bum
Ružica Todorović
Danijela Rančić

Godina je 490. pre nove ere. Dok 
oblači svoj oklop i sprema se da izađe 
na bojno polje kako bi se borio protiv 
Persijanaca, Ksantip ne zna da će uče-
stvovati u borbi kojoj je suđeno da od-
zvanja kroz vekove: legendarnoj bici na 
Maratonskom polju. Darije Veliki iskr-
cao se na obale Grčke sa svojom voj-
skom od četrdeset hiljada vojnika, sa 
deset hiljada „besmrtnika“ kao njiho-
vim srcem i štitom. Bronzanih ratni-
ka Atine ima jedva de-
set hiljada, ali Ksan-
tip, Temistokle i ostali 
bore se za nešto važni-
je od kralja. Predvođeni 
Miltijadom, pokazaće 
šta mogu da urade ljudi 

spremni na sve da zaštite ono što vole.
Usred mirisa krvi i komorača koji 

prekriva bojno polje, Grci će oterati ne-
prijatelja nazad u more. Velika bitka je 
dobijena, ali rat je tek počeo.

Kon Igulden je 2007. godine postao 
prvi pisac čije su se knjige istovremeno 
našle na prvom mestu britanske top-li-
ste u dve kategorije, fikcija i nefikcija.

„Uzbudljivo, sjajno satkano putova-
nje.“ – Kirkus Reviews

Kon Igulden

KAPIJE ATINE

0/24h0/24h

PROFESIONALNOPROFESIONALNO  
OTVARANJE SVIH VRSTA OTVARANJE SVIH VRSTA 
BRAVA, SEFOVA, PANCIR BRAVA, SEFOVA, PANCIR 
VRATA BEZ OŠTEĆENJA...VRATA BEZ OŠTEĆENJA...

-Penzionisani 
službenik policije-

Gojko Đurikin064/113-12-43064/113-12-43

Stomatološka
ordinacija

beljenje zuba, bezmetalna 
cirkon kruna, mostovi, proteze

- dermarolleri, mezoterapija lica,
  hijaluronski fileri

ESTETSKA 
STOMATOLOGIJA

ANTI-AGEING TRETMANI LICA

Subotica, Partizanskih baza br. 8
tel: 024/544/335; 062/151-72-11  www.dentala.rs
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Baraž u 
Đurđinu

Rezultati 30. kola Područne fudbalska lige 
Subotice: Jadran – Njegoš 2:1, Sutjeska – 
Napredak 1:0, Srbobran – AFK 4:2, Solunac 
– Đurđin 7:0, Tavankut – Udarnik Višnjevac 
0:5, Iskra – Sloga 5:0, Jedinstvo – Budućnost 
3:3, slobodna je bila ekipa Proletera.

Solunac je zauzeo prvo mesto sa 70 bo-
dova i ide u viši rang takmičenja, odnosno 
Vojvođansku fudbalsku ligu. Drugoplasira-
ni Đurđin (61 bod) će put do Vojvođanske 
lige tražiti preko Rusina (R. Krstur), kroz 
dve baraž utakmice, a prva je u nedelju, 
18. juna, od 17,30 sati, u Đurđinu.

Proleter je zaključio takmičenje na tre-
ćem mestu sa 56 bodova, koliko ima i če-
tvrtoplasirani Udranik, dalje slede AFK i 
Sutjeska sa po 44, Jadran ima 38, Jedin-
stvo 34, Njegoš 33, Iskra 30, Napredak 29, 
Tavankut 23, Budućnost 18, Sloga 11.

Okuplja-
nje novih 

generacija
Fudbalski klub Bačka 1901 radi na oku-

pljanju novih fudbalskih generacija koje će 
nastaviti tradiciju najstarijeg fudbalskog 
kluba u državi.

Škola fudbala počinje od 15. jula, a u toku 
je faza upisa dece, od 2006. do 2016. godišta.

Sve informacije se mogu dobiti na tele-
fon 060/0202189.

Čuveni nekadašnji ru-
ski fudbaler Aleksandar 
Keržakov, sa statusom 
legende ruske reprezen-
tacije i Zenita, vodiće u 

narednoj sezoni Fudbalski klub Spar-
tak Ždrepčeva krv. Iako iz tabora Go-
lubova u momentu pisanja ovog teksta 
još nije bilo zvanične potvrde, gotovo je 
sigurno bilo da će Keržakov, zajedno sa 
svojim saradnicima, sesti na klupu Su-
botičana koja je ostala upražnjena na-
kon odlaska Milana Milanovića.

Kao igrač, Keržakov ostaje upam-
ćen kao izvanredan napadač, a u 91 na-
stupu za selekciju Rusije postigao je 30 
golova, dok je u klupskom delu karije-
re najdublji trag ostavio u Zenitu, Se-
vilji i Dinamu (Moskva)... Trenerski 
deo karijere počeo je u omladinskoj 
reprezentaciji Rusije, potom je radio 
u ruskim drugoligašima Tomsku i Ni-
žnjom, dok je proletos radio na Kipru, 
u FK Karmiotisu.

Uz Keržakova stižu i njegovi sarad-
nici Vladimir Kazakov i Ruslan Ad-
žindžal, a podsetićemo, Keržakov nije 
prvi ruski stručnjak koji je seo na klu-
pu Spartaka. Andrej Černišov, takođe 

nekadašnji ruski reprezentativac, je 
ostao upamćen po dobrom u periodu 
od 2015. do 2017. godine.

Početak nedelje doneo je vest da Mi-
lan Milanović, trener koji je FK Spartak 
Ždrepčeva krv ostavio u društvu fud-
balskih superligaša, neće nastaviti sa-
radnju sa Golubovima.

– Milan Milanović je izvanredan tre-
ner i čovek, znali smo to i kada je dola-
zio na klupu našeg kluba, a to je i do-
kazao rezultatima koje je postigao sa 
Spartakom u ovom kratkom periodu. 

Ovim putem 
mu se zahva-
ljujem na sve-
mu što je uči-
nio za naš 
klub. Preuzeo 
je ekipu u teš-
kom momen-
tu, ali je uspeo 
da ostvari cilj 
– opstanak u 
ligi! Ipak, ni-
smo uspeli da 
p o s t i g n e m o 
dogovor oko 
nastavka sa-
radnje. Rasta-
jemo se u do-
brim odnosi-

ma, a ja mu želim puno sreće i uspe-
ha u daljoj karijeri – prokomentarisao 
je Nikola Simović, predsednik FK Spar-
tak ŽK..

Podsetićemo, Spartak se rastao i sa 
Šimurom koji će karijeru nastaviti na 
Tajlandu, dok su ugovori istekli Janku 
Tumbaseviću, Milošu Ostojiću i Miši 
Dubljaniću. Ugovori o pozajmici istekli 
su Petru Staniću (Crvena zvezda), Ni-
koli Bursaću (TSC) i Dženanu Bureko-
viću (Ujpešt).

Keržakov – trener Golubova
Autor: N. Stantić

Mediji prenose ko će biti novi trener u FK Spartak

Čuveni ruski reprezentativac i napadač, igrač Zenita, Dinama, Sevilje..., daće 
pečat subotičkom fudbalu

Iako je takmičarska sezona u Super 
ligi Srbije gotova, dobrim nakon zavr-
šetka trke za loptom konačno je reše-
na žalba koju je uputio ŽFK Spartak, 
a koja se tiče 13. kola Super lige Srbi-
je (13. mart), odnosno duela Golubica 
protiv Crvene zvezde.

Komisija za žalbe Fudbalskog saveza 
Srbije je na sednici 9. juna donela odlu-
ku u korist Spartaka.

„Usvaja se žalba ŽFK Spartak, pa 
se prvenstvena utakmica 13. kola Su-
per lige Srbije za žene koja je odigra-
na 19.3. između ŽFK Crvena zvezda – 
ŽFK Spartak registruje službenim re-
zultatom 3:0 (par forfe) u korist ŽFK 
Spartak.

Komisija za žalbe je obrazloženju 
navela da se igračica Crvene zvezde 
– Tijana Đorđević u „komet” sistemu 
vodila kao trener sa dozvolom za rad 
u Zvezdi od početka sezone pa sve do 
23.4.2023.godine, kao i da je nastupi-
la na utakmicama koje su bile predmet 
podnetih žalbi. U članu 10. Pravilnika o 
izdavanju dozvole za rad i status trene-
ra, propisano je da treneri sa izdatom 
dozvolom za rad u I, II rangu takmi-
čenja FSS, kao i III rangu takmičenja 

teritorijalnih FS, ne mogu kao igrači 
nastupati za seniorski tim kluba na pr-
venstvenim i kup utakmicama.

Zbog nedozvoljenog nastupa ove 
igračice, utakmica 13. kola SLSŽ koja 
je završena nerešenim rezultatom je 
prema mišljenju komisije, morala biti 
registrovana službenim rezultatom 
3:0 (par forfe) u korist ŽFK Spartak 
Subotica.

Komisija za žalbe FS Srbije je stoga 
naložila Komesaru za takmičenje Su-
per lige Srbije za žene da sprovede do-
netu odluku”, stoji u odluci koji prosle-
đuju iz Spartaka.

Podsetićemo, Spartak je već osvo-
jio titulu prvaka države, ali nije pristao 
na dodelu uručenja trofeja, dok se žal-
ba ne reši, a Golubice su osvojile i tro-
fej Kupa Srbije.

Usvojena žalba Spartaka
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Fudbaleri Preporoda su 
pred domaćom publikom 
sa 2:1 (1:0) savladali eki-
pu Krila Krajine iz Bač-
ke Palanke u meču koga 

je obeležila neizvesna završnica. Do-
maći su poveli u 33. minu-
tu, preko Veljka Ćakića, a 
onda su mreže mirovale do 
pred kraj meča. U 84. mi-
nutu Puškar gostima do-
nosi izjednačenje, da bi u 
90. minutu Nemanja Bur-
sać sa penala doneo pobe-
du ekipi iz Novog Žednika.

Preporod: Ni. Bursać, 
Došlov (85. Đukić), Slo-
boda (46. Krkajlić), Gnja-
tović, Ćakić, Čabrilo, Ni-
kolaš, Kovač, Laketa (53. 
Srednik), Oblaković, Ne. 
Bursać. 

Prednost domaćeg te-
rena iskoristila je i ekipa 
Radničkog 1905, kroz po-
bedu protiv Mladosti iz 
Apatina od 2:1 (0:0). Na-
kon prvog dela bez golova 
Bajmočane je do prednosti 
doveo Miloš Vukelić, u 57. 
minutu, a deset minuta ka-
snije, nakon gola Srđana Babića, pred-
nost je duplirana. Bjedov je u 83. minu-
tu smanjio razliku, ali ekipa iz Apatina 
nije mogla do boljeg rezultata.

Radnički 1905: S. Lebović, Z. Mara-
vić (59. Petrović),  D. Tosenberger (74. 

Marinković), Stojanović, L. Lebović, S. 
Babić (74. Mitić), Ljubojčić, Miletić (20. 
Kujundžić, Šimić, Vukelić, F. Tosenber-
ger (46. Kolak).

Bačka 1901 je gostovala u Turiji gde 
je u uzbudljivom prvom poluvreme-
nu domaća Mladost stigla do pobede 

od 3:2. Domaći su poveli preko Savi-
na u 9. minutu, a prednost je četiri mi-
nuta kasnije povećao Vasić u 13. minu-
tu meča. Pet minuta pre isteka poluvre-
mena Mladost je, uz gol Ikraševa, pove-
la sa 3:0. Crveno-beli se nisu predavali, 

Strahinja Vrana je pogdio u 53. minu-
tu, zaostatak potom smanjuje i Dario 
Vojnić u 67. minutu, ali Subotičani više 
nisu uspeli da zatresu mrežu Mladosti.

Bačka 1901: Jakovčević, Milošević 
(46. Temunović), Malenčić, Delić (46. 
Vrana), Vojnić, Mezei, Kiš, Šijačić, Mili-

jašević, Nenadović (86. Pelhe), Pantelić 
(66. Kilibarda). 

Radnički 1901 je zauzeo četvrto me-
sto na tabeli sa 49 bodova, Bačka 1901 
je sedma sa 42, dok je Preporod deseti 
sa 40 bodova.

Bodovi na kraju sezone
Autor: N. Stantić

Vojvođanska fudbalska liga Rvači u 
Feketiću

U okviru obeležavanja Dana sela u Fe-
ketiću je održan rvački turnir koji je okupio 
takmičare mlađih kategorija, a među uče-
snicima su bili i takmičari RK Spartak.

Prvo mesto su osvojili Danijel Juhas, do 
9 godina (20 kg), Mihajlo Buljovčić, do 9 
godina (33 kg), Akoš Česko, do 11 godina 
(60 kg) i Aleks Lipai, do 15 godina (75 kg); 
drugoplasirani su bili Adam Česko, do 9 go-
dina (20 kg), David Štefanek, do 9 godina 
(27 kg) i Akoš Kontra, do 11 godina (28 kg); 
treće mesto je osvojila Kijara Bereš, do 15 
godina (54 kg).

Prvenstvo 
Vojvodine 

za džudiste
Prvenstvo Vojvodine u džudou u kate-

gorijama poletaraca i seniora održano je u 
Stepanovićevu, gde je nastupilo oko 180 
takmičara kod poletaraca, odnosno oko 50 
kod seniora.

Predstavnici Spartaka osvojili su medalje 
u obe kategorije. Kod poletaraca prvo mesto 
je osvojila Aliz Tot (25 kg), drugi je bio Dra-
gan Rajačić (46 kg), a treće mesto su osvo-
jili Jelena Trifunović (25 kg), Marko Čonka 
(31 kg), Lila Boglarka Feješ (38 kg). Kod se-
niora je prvo mesto osvojila Julia Kajari (70 
kg), dok su bronzani bili Petar Čonka (100 
kg) i Mateja Borojević (+100 kg).

Predstavnici SUDŽ „Mija&Zorka” nastu-
pili su u kategoriji poletaraca, a srebrnu me-
dalju je osvojio Danilo Lončarević (28 kg).

Školica 
jedrenja

Jedriličarski klub Palić će u periodu od 
26. do 30. juna, organizovati prvu ovogo-
dišnju „Školicu jedrenja”.

Kako ističu iz JK Palić, Školica će raditi i 
tokom jula i avgusta, od 3. do 7., od 10. do 
14., od 17. do 21. i od 24. do 28. jula, od-
nosno od 31. jula do 4. avgusta, te od 7. do 
11., 14. do 18. i od 21. do 25. avgusta.

Sve informacije se mogu dobiti na te-
lefon 064/0492446, te preko društvenih 
mreža.

Ekipa Veslačkog kluba Palić nastupila je na tradicional-
nom međunarodnom takmičenju „Struga Open” održanom u 
Makedoniji, u konkurenciji veslačkih klubova zemlje doma-
ćina, Bugarske, Grčke i Srbije.

Zlatne medalje su osvojili Mark Gorotva, Balint Fileki, 
Ivan David, Luka Pragai i Andrej Vuksan i Teodora Blagoje-
vić, dok je drugoplasirana bila Lura Malatinski.

Osim što su imali priliku da nastupe na takmičenju, člano-
vi VK Palić su imali i priliku da odrade zajednički trening sa 
domaćnima iz VK Crni Drim. Tom prilikom su, na Ohridskom 
jezeru, mogli da razmenjuju iskustva što se tiče sporta, ali i 
da uspostave neka nova prijateljstva.

Prilika za „revanš” biće 30. juna, kada će na Palić biti odr-
žano tradicionalno takmičenje „Vojvodina  Open”.

Struga Open u veslanju

Pobedama su se u poslednjem kolu radovali fudbaleri Preporoda i Radničkog 1905

Dario Vojnić (desno)
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Zlato za 
Kostadino-

vića
Stefan Kostadinović, najbolji igrač Sto-

noteniskog kluba Spartak Infostud, osvojio 
je međunarodni turnir u Srpcu (Republika 
Srpska), u konkurenciji seniora, ali i u ap-
solutnoj kategoriji.

Kostadinović je držao formu tokom ce-
log turnira, do finala, gde je sa 3:1 savla-
dao Daria Pejića (Banja Luka).

Prvenstvo 
Srbije za 
veterane

Bečej je proteklog vikenda bio domaćin 
Prvenstva Srbije u stonom tenisu za vete-
rane, u pojedinačnoj konkurenciji i igri pa-
rova, a takmičari Spartak Infostuda osvojili 
su četiri medalje.

Milan Trbović je u singlu veterana od 50 
do 60 godina bio drugi, dok jeu dublu, za-
jedno sa Ivicom Stankovićem (Kragujevac) 
stigao do državne titule.

U kategoriji veterana od 60 do 64 go-
dine Petko Vranješ je osvojio titulu u sin-
glu, dok je dubl deo takmičenja, zajedno 
sa Željkom Basarićem (Beograd), osvojio 
treće mesto

Kolenica 
kup u 
Bečeju

U Bečeju je održan tradicionalni „Kole-
nica kup” u stonom tenisu nakome je na-
stupio Milan Trobović, igrač STK Spartak 
Infostud.

Osvojio je dva treća mesta, u konkuren-
ciji veterana od 40 do 50 godina i među ve-
teranima od 50 do 60 godina.

Drugi u 
Smederevu

U Smederevu je održan turnir u stonom 
tenisu za osobe sa invaliditetom, a drugo 
mesto je osvojio član Spartak Infostuda 
Luka Vidović.

Reč je o turniru koji se boduje za rang-li-
stu, a Vidović nastupa u kategoriji 6-7.

Prošle nede-
lje je pono-
vo bio sve-
čani sport-
ski dan u 

Gradskoj kući u Suboti-
ci, novi prijem za sporti-
ste potvrdio je da u ovoj 
grani u Subotici „nema 
zime” – žetva trofeja i ti-
tula se nastavlja, a ovo-
ga puta je gradonačel-
nik Stevan Bakić čestitao 
predstavnicima Streljač-
kog kluba Spartak.

Povod prijema bile su 
odbranjene ekipne titule 
prvaka Vojvodine i Srbi-
je, u konkurenciji seniorki, kao pojedi-
načne medalje .

Govoreći na prijemu gradonačel-
nik je podvukao jedno poznato sport-
sko pravilo, da se ne menja „tim koji 
dobija”.

– Postoje i lepi običaji koje mi iz 
Gradske uprave nećemo menjati a to su 
organizovani dočeci za naše šampione, 
sportiste i sportske klubove koji posti-
žu vrhunske rezultate. Ti prijemi nisu 
samo promocija njihovih imena, oni su 
promocija sporta kao zdravog života, 
put kojim treba da idu mladi Subotiča-
ni i idola koje oni treba da imaju, a to su 
sportisti i sportski klubovi našeg grada. 
Kada to zaokružimo, potvrđujemo reči 

našeg Lajoša Vermeša da sport treba 
da bude deo svakodnevice svakog čo-
veka – kazao je Bakić, te je još jednom 
čestitao delegacij SK Spartak u kojoj su 
bili predsednik kluba Branko Bajić, tre-
ner Milan Jarić i ženska seniorska eki-
pa: Milica Ikić, Jelena Todorović i Sa-
nja Sremački. 

Osim ekipnih, tu je i pojedinačna ti-
tula Milice Ikić, te bronza Jelene To-
dorović, ali i vicešampionske titu-
le juniorske ekipe. Sve je to deo jed-
nog projekta u kome je u proteklih de-
set godina ovaj klub osvojio više od 50 
pehara.

– To je fantastičan uspeh i ja samo 
mogu da im poželim da nastave da 
osvajuju titule i medalje, a svi koji su u 

sportu znaju koliko je teže neku titulu 
odbraniti, nego osvojiti prvi put – po-
ručio je Bakić.

Kako ističe Milan Jarić, trener ovih 
devojaka, rezultatima i lepim vestima 
nije kraj.

– Nastavićemo da i dalje pobeđuje-
mo, želimo da naše devojke obore dr-
žavni rekord, a rezultati sa treninga po-
kazuju da je to moguće. Rekord je star 
već trideset godina, a sada samo treba 
da se ono sa treninga prenese na takmi-
čenje – kazao je Jarić i dodao kako je 
uz dobar stručni rad, vredne sportiste i 
podršku Grada Subotice, SK Vojnik do-
bio pravi status u Srbiji, kako po učešću 
na nadmetanjima, tako i u organizaciji 
najvećih takmičenja.

Uspešno brane osvojeno
Autor: N. Stantić

Prijem za uspešnu delegaciju Streljačkog kluba Spartak

U sportu je poznato pravilo da je trofej lakše osvojiti, nego odbraniti, a ko to uspe, on 
potvrđuje jedan kontinuitet rada i kvaliteta

Veliki odziv na prvom Otvorenom pr-
venstvu Streljačkog kluba Spartak u 
gađanju pištoljem velikog kalibra nad-
mašen je na drugom takmičenju održa-
nom u subotu – druga sezona je obe-
ležena korz učešće 105 takmičara, 
a nadmetanje je bilo međunarodnog 
karaktera.

U kategoriji takmičara najbolji su 
bili domaći učesnici, okupljeni u ekipi 
Spartaka sa 286 krugova (Branko Bajić 
– 97, Aleksandar Kovač – 96 i Ranko 
Čuljković 93 kruga), ispred ekipe Uni-
verzal M iz Vrbasa sa 279 i ekipe TRB1 
iz Bijeljine sa 271.

Kako je u pojedinačnom delu takmi-
čenja čak šestoro takmičara imalo skor 
od 97 krugova odlučivali su dodatni kri-
terijumi, pa je tako prvi bio Norbert Ga-
rajski, drugi Siniša Stevanović, treći 
Stevo Radošević, četvrti Marko Savić, 
peti Branko Bajić, šesti Srđan Milović.

U kategoriji rekreativaca prvi je bio 
Vaso Vulović (91), drugi Novak Savić 
(90), a treći Borislav Babić (89). Kod 

dama je najbolja bila Kristina Lisinac 
(97), druga je bila Ivana Knapik (90), a 
treća Slobodanka Milošev (87).

Još masovnije
Otvoreno prvenstvo Streljačkog kluba Spartak
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U Novom Sadu je u su-
botu i nedelju, 10. i 
11. juna, održano Let-
nje prvenstvo Vojvo-
dine u plivanu za sve 

uzrasne kategorije. Istakli su se i člano-
vi PK Spartak iz Subotice koji su ekipni 
prvaci Vojvodine u konkurenciji pioni-
ra, dok su drugo mesto zauzele selekci-
je kadeta i juniora.

Kod pionira su medalje osvojili Sara 
Stipić, tri zlatne, na 
100 i 400 kraul, i 
100 leđno, kao i sre-
brnu na 200 mešo-
vito; Darko Rakić , 
dve zlatne, na 100 
leđno i 400 kra-
ul; Nikolas Martin, 
dve zlatne, na 100 
delfin i 200 mešo-
vito, i dve srebrne, 
na 100 i 400 kra-
ul; Luka Marks, sre-
brna na 100 prsno; 
zlatna medalja šta-
feta 4×50 mešovi-
to dečaci, (Darko 
Rakić, Luka Mar-
ks, Nikolas Mar-
tin i Baćović Oleg); 
zlatna medalja, šta-
feta 4×50 mešovi-
to devojčice (Sara 
Stipić, Olja Mihaj-
lović, Una Pastor 
i Luca Helena Kovač), srebrna meda-
lja, štafeta 4×50 kraul dečaci (Filip Za-
rić, Stefan Marković, Svetozar Nišević i 
Leon Zidjarev), srebrna medalja, štafe-
ta 4×50 kraul devojčice (Mia Mihajlo-
vić, Anđelija Dragaš, Katarina Bošnjak 
i Nađa Bedeković).

Kod kadeta su medalje osvojili Una 
Milošević, zlatna na 200 prsno; Alex 
Milanović, srebrna na 200 kraul; Leon 
Hemi, srebrna na 400 kraul, i dve 

bronzane, na 200 kraul i 200 mešovi-
to; Petra Botka, dve srebrne, na 200 i 
400 kraul, i bronzana na 200 mešovi-
to; Lena Torbai, srebrna na 100 delfin 
i bronzana na 200 prsno; Leon Milo-
danović, bronzana na 100 delfin; Miša 
Novović je osvojila bronzanu medalju 
na 100 delfin.

U konkurenciji juniora medalje su 
osvojili muška štafeta 4x100 mešovi-
to zlatna medalja (Matija Rađenović, 
Vanja Macanko, Luka Knežević, Da-
vid Farkaš), muška štafeta 4x100 kra-

ul, srebrna medalja (Leon Ujvari, Mar-
ko Barši, Filip Miler i Boris Boršoš), 
ženska štafeta 4x100 slobodno, srebr-
na medalja (Vanja Romić, Maša Kostić, 
Lea Lucija Šimić, Anja Skenderović), 
Lea Lucija Šimić, srebrna medalja na 
50 prsno; Anja Skenderović, dve sre-
brne medalje, na 200 mešovito i 400 
kraul; Ana Vuković, srebrna medalja 
na 800 kraul; Maša Kostić, dve srebr-
ne medalje, 50 i 200 kraul u kategoriji 

juniorki, i bronzana na 50 kraul kod 
starijih juniorki; Ena Martić, dve sre-
brne na 50 i 200 leđno, Boris Boršoš, 
tri zlatne na 100, 200 i 400 kraul kod 
juniora, srebrna na 50 kraul u katego-
riji starijih juniora, kao i srebrna na 
400 kraul apsolutn; Vanja Romić, zlat-
ne medalje na 50 prsno, 50 i 100 kraul 
kod juniorki, zlatna na 50 prsno apso-
lutno, kao i bronzana na 50 kraul apso-
lutno, Petra Čajkaš, zlatne medalje 50 i 
100 leđno i 200 mešovito, bronzana na 
100 kraul, sve u apsolutnoj kategoriji, 

Matija Rađenović, tri zlatne medalje na 
100 i 200 kraul i 100 leđno, kod junio-
ra, Marko Barši, zlatna na 50 kraul kod 
starijih juniora; Leon Ujvari, dve zlat-
ne, 50 kraul i 100 leđno kod juniora; 
Vanja Macanko, bronzana medalja na 
100 prsno kod juniora; David Farkaš, 
dve zlatne na 50 i 100 prsno kod junio-
ra, kao i dve zlatne u apsolutnoj katego-
riji; Luka Knežević, dve srebrne meda-
lje na 200 i 400 kraul kod juniora.

Autor: N. Stantić

Letnje prvenstvo Vojvodine u plivanju Svetski 
kup

Kuba, odnosno grad Havana, su od 8. do 
18. juna domaćini Svetskog gran-pri takmi-
čenja u dizanju tegova, jednog od takmiče-
nja koje otvara put ka nastupu na Olimpij-
skim igrama u Parizu 2024. godine.

Među onima koji će tražiti put do dobrih 
rezultata, pa i Olimpijade, su i predstavnici 
Spartaka Tamaš Kajdoči i njegov trener Er-
vin Rožnjik, naravno, sada pod obeležjima 
reprezentacije Srbije.

Četiri zlata
Ištvan Priboj, subotički plivač – veteran, 

proteklog vikenda je osvojio nove medalje. 
Nastupio je na Prvenstvu Srbije u plivanju 
za veterane, a u odgovarajućoj kategoriji 
osvojio je četiri zlatne medalje.

Bio je to deo priprema, kako se nada Pri-
boj, za Prvenstvo sveta u Japanu.

Kup 
Srbije u 

biciklizmu
U Šidu je proteklog vikenda održana me-

đunarodna trka „Ulicama Save Šumanovi-
ća”, a bilo je to i takmičenje koje se bodu-
je za Kup Srbije.

U konkurenciji kadetkinja (26 km) dru-
ga je bila Nikolina Perčić, dok je kod kade-
ta (26 km) treći bio Nikola Vujković Lamić, 
Ivan Perčić je bio peti, a Vuk Trišić sedmi. 
Seniori su imali trku na 39 km, a Mihajlo 
Bolić je bio šesti.

Titula prvaka Vojvodine osvojena je u konkurenciji pionira, dok su kadeti i ju-
niori bili na drugom mestu

Ekipni prvaci VojvodineEkipni prvaci Vojvodine
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Prvenstvo 
Balkana u 
karateu

U okviru Balkanske karate konfedera-
cije, u Probištipu – Severna Makedonija, 
održano je Prvenstvo Balkana za kadete, 
juniore i seniore i Balkanski karate kup za 
decu, a na ovim takmičenjima Karate klub 
Spartak Enpi su predstavljali Dunja Goj-
kov, Andrea Madar i Mila Vrućinić.

U ekipnim nastupima nastupile su u 
dve takmičarske kategorije i u jednoj su 
osvojile zlatnu medalju, a u drugoj sre-
brnu. U pojedinačnoj konkurenciji Du-
nja Gojkov je osvojila bronzanu medalju. 
Kako ističu iz Spartak Enpija, ovim nastu-
pom je definitivno ozvaničen takmičarske 
sezone i preostaje nam samo još sveča-
nost u petak, 16. juna, za kada je zakaza-
no proglašenje najboljih sportista kluba u 
protetklih godinu dana, dodela diploma i 
pojaseva za učenička i majstorska zvanja. 

Kako kraj septembra nosi Prven-
stvo sveta u Grčkoj, početkom jula pono-
vo se diže intenzitet priprema za veliko 
takmičenje.

U znak sećanja na vred-
nog sportskog radni-
ka, pre svega posve-
ćenog šahu, u subo-
tu, 10. juna, održan je 

Prvi memorijalni turnir „Ivan Sedlak”. 
Takmičenje iza koga stoji kao domaćin 
Šah klub Spartak, a najvećim delom Ni-
kola Sedlak, Ivanov sin, te naš pozna-
ti šahovski velemajstor, okupilo je 58 
učesnika koji su postavili temelje, na-
daju se svi, jednog turnira koji će traja-
ti i koji će dalje rasti.

Govoreći pred početak turnira Ni-
kola Sedlak, podvukao je veliku posve-
ćenost Iva-
na Sedlaka 
šahu i Šah 
klubu Spar-
tak, te je do-
dao da je ovo 
jedan način 
da njegov 
d o p r i n o s 
ovom spor-
tu ne bude 
zaboravljen.

– Posled-
njih deset 
godina živo-
ta je u pot-
punosti bio posvećen Šah klubu Spar-
tak, vodio je ekipu, trudio se da pro-
nađe sponzore, brinuo se u funkcioni-
sanju škole šaha. Bio je veliki šahov-
ski radnik i mimo Spartaka, pa i u dva 
mandata predsednik Šahovskih save-
za države, organizator velikih turnira. 
Zadužio je naš šah i faliće jedan takav 
sportski radnik – kazao je Sedlak, pa je 
dodao:

– Ove godine smo ograničili broj 
učesnika zbog prostora, želeli smo da 
prvi turnir bude u ŠK Spartak, ali oče-
kujemo da naredni turnir budu još bo-
lji i masovniji.

Dugogodišnji saradnik Ivana Sedla-
ka bio je i Milorad Maravić koji je i uče-
stvovao na Memorijalu.

– Ivan je bio izvanredan sportski 
radnik, bio je na istaknutim funkcija-
ma, i kroz to je dao veliki doprinos ju-
goslovenskom i srpskom šahu, naroči-
tu Subotici i Spartaku. Subotica je osta-
la upisana na šahovskoj mapi kroz ne-
koliko sjajnih manifestacija. O nje-
govom šahovskom radu možemo reći 
samo najbolje. Sve je radio gospodski, 
tiho i uporno, a takvim radom je ostva-
rivao ciljeve.

Po dobrom Ivana Sedlaka pamti i 

Novak Čabarkapa koji posebno ceni 
priliku da kao mladić bude deo prvog 
tima Spartaka.

– Sa 14-15 godina sam dobio šansu 
da nastupim za prvu ekipu, igrao sam 
šestu tablu i lepo sam sarađivao sa Iva-
nom. Sećam se jako dobre atmosfere i 
velikog poverenja u mlade igrače, lepo 
je vodio ekipu. Prijatno je bilo biti deo 
Spartaka u to vreme, bili smo uvek naj-
mlađa ekipa u ligi, a iako smo se često 
borili za opstanak, u uzbudljivim ta-
kmičenjima smo uspevali da zadržimo 
takav status.

Nakon takmičenja u devet kola naj-
bolji rezultat imao je intermajstor No-
vak Peželj koji je sakupio 8 bodo-
va. Drugi je bio velemajstor Boban 

Bogosavljević sa 7, koliko je 
imao i intermajstor Novak Ča-
barkapa na trećem, odnosno 
velemajstor Jure Skoberne iz 
Slovenije na četvrtom mestu...

Nakon završetka turnira si-
multanku sa decom iz Subotice 
održala je Darja Kapš, velemaj-
stor, sa ciljem da se i ovaj sport 
u Subotici dodatno promoviše.

Podrška porodici Sedlak koje 
je podnela najveći teret organi-
zacije Memorijala sti-

gla je i od lokalne samuprave, 
te Sportskog saveza Subotice.

– Drago mi je što je ŠK 
Spartak organizovao ovaj tur-
nir, jer se tako čuva uspome-
na na jednog velikog sportskog 
radnika. Ovakvi turnir su naj-
bolji primer kako promovisa-
ti šah, ali i čuvati uspomene 
na ovakve ljude. Sedlak je bio 
i član Skupštine Sportskog sa-
veza Subotice, uvek je bio spre-
man da podeli svoja iskustva i 
od njega se moglo učiti – po-
ručio je Dejan Vuković, gene-
ralni sekretar Sportskog save-
za Subotice.

Čuvaju sećanje i 
promovišu sport

Autor: N. Stantić

Prvi Memorijal „Ivan Sedlak” u šahu

Subotičkom šahu će faliti sportski radnik poput Ivana Sedlaka, smatraju orga-
nizatori turnira
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Junsko okupljanje 
kasača na hipo-
dromu u Subo-
tici, zakazano za 
subotu, 24. jun, 

biće u znaku dve zanimljive 
trke – jedna je tradicionalna 
„Subotička milja” koja oku-
plja izuzetna grla na 1.609 
metara, dok je druga debi-
tantska „Mercedes Benz kup” 
namenjena grlima domaćeg 
odgoja.

– Milja je sama po sebi ve-
oma zanimljiva trka koja će, 
kao i ranijih godina, okupiti 
sam krem kasačkog sporta u 
Srbiji i koja po pravilu dono-
si sjajne rezultate. Ušlo je ne-
koliko kvalitetnih grla u našu 
državu tokom zime, neka 
smo imali prilike da vidimo 
na stazi, neka još čekamo. 

Imali smo već nekoliko 
dobrih okršaja grla Amy del 
Duomo i Bondo Jet, očeku-
jemo taj duel ponovo. Tu je 
i grlo Iago d’Amore koje još 
nije imalo nastup ove sezo-
ne, možda će biti baš za „Mi-
lju” – ističe Miodrag Zagorac, 
predsednik Konjičkog kluba 
Bačka.

Kako ističe Zagorac, po-
sebno pažnju zaslužuje i trka koja će 
ove godine biti održana po prvi put, a u 
saradnji sa Auto-kućom „MikoM”.

– Imaćemo prvi „Mercedes Benz 
kup”. Reč je o projektu koji bi trebao 

da ostane i za naredne godine, da bude 
stalni deo našeg kalendara. Zanimljivo 
je što su naši partneri pronašli razume-
vanja da pomognu nas kao organizato-
re, ali i da spoje snagu i lepotu konja sa 
konjskim snagama svojih automobila. 

Pronašli smo brzo za-
jednički jezik i spremni 
smo za jednu interesan-
tnu trku. Ideja je da ak-
cenat bude na doma-
ćim grlima, podržavaju 
naše odgajivače, pa će 
tako i biti učešće. Kroz 
propozicije smo reguli-
sali tako da imamo dis-
tance od 2.140 metara, 
2.160 i od 2.180 meta-
ra, u odnosu na dosa-
dašnju zaradu. To otva-
ra mogućnost za kvali-
tetne i neizvesne trke, 
pa i iznenađenja. 

U sportu se ceni po-
meranje granica, od-
nosno obaranje rekor-
da, a takve stvari su 
se na „Milji” redovno 
dešavale.

– Uvek se nadamo 
pomeranju granice re-
zultata, jer je to najve-
ći izazov. Neko nepisa-
no pravilo je da se kod 
nas rekordi obaraju na 
„Milji” i „Dužijanci”. 
Imali smo pre par godi-
na fantastičan rezultat 
grla Rincope Jet 1:13,8, 
pa Amy del Duomo je 
na „Milji” trčala 1:13,7, 
a trenutni rekorder je 

Iago d’Amore sa 1:13,6.
Prva „Subotička milja” održana je 

još 1982. godine, a trka je nastala po 
„taktovima” naširoko poznatog Zvon-
ka Bogdana.

„Subotička milja” 
i „Mercedes kup”

Autor: N. Stantić

U Konjičkom klubu Bačka pripremaju kasački praznik

Naredno okupljanje iz Konjičkog kluba Bačka najavljuju za subotu, 24. jun

Finale Kupa Srbije u atletici

Puškaru 
titula

Atletičari Spartaka bili su uspešni na fi-
nalnom takmičenju Kupa Srbije za seniore 
održanom proteklog vikenda u Kraljevu, u 
konkurenciji od preko 250 takmičara iz 37 
klubova Subotičani su stigli i do medalja.

Prvo mesto je osvojio Maksim Puškar 
u trci na 5.000 metara sa rezultatom od 
15:36,14 minuta. Odličan je bio i Darijo Ba-
šić Palković koji je zauzeo dva duga me-
sta u disciplinama 400 m i 800m. U trci na 
400 m postavio je svoj najbolji rezultat od 
47,56 s, dok je u izuzetno zahtevnoj trci na 
800m sa sjajnom završnicom ostvario re-
zultat od 1:51,75.

U istim disciplinama, na 400m i 800m, 
nadmetala se i Sofija Dobrički, koja je trku 
na 400 m završila u vremenu od 57,96 s, 
dok je u disciplini 800m postavila novi lični 
rekord od 2:15,47. U obe discipline bila je 
petoplasirana.

Najmlađa među predstavnicima Sparta-
ka na ovom značajnom takmičenju bila je 
Minja Kopunović. Iako još uvek juniorka, 
Minja je napravila pravi podvig u disciplina-
ma u kojima se takmičila. U trci na 400 m 
zauzela je 6. mesto, istrčavši svoj najbolji 
rezultat u karijeri od 58,04 s, dok je u disci-
plini 200m zauzela 7. mesto i kao jedna od 
najmađih učesnica ove trke postavila novi 
lični rekord koji sada iznosi 25,04 i ovim re-
zultatom ispunila normu za EYOF (Evrop-
ski olimpijski festival mladih), te očeku-
je poziv selektora juniorske reprezentacije 
Srbije za ovo takmičenje koje će biti održa-
no u Mariboru u Sloveniji od 23. do 29. jula.

Na 10. mestu u trci na 1500 m našao se 
Bela Nađgelert sa rezultatom 4:11,62. Su-
miranjem bodova na kraju oba takmičarska 
dana atletičari AKŽ Spartak” zauzeli su 12. 
mesto.

Stručni štab sačinjen od vrsnih trenera 
kao što su Zvezdan Kalmar, Jožef Kereši i 
Bela Evetović.

Prvenstvo Srbi-
je u mačevanju

Prvenstvo Srbije u mačevanju, u kon-
kurenciji pionira, održano je u Beogradu, a 
među učesnicima je bilo i 17 takmičara Ma-
čevalačkog kluba Spartak.

U kategoriji pionirke „B” prva je bila Mi-
lica Putnik, druga Julija Heredik, a treća 
Mina Bajić; u kategoriji pioniri „B” treći je 
bio David Kesegi; u kategoriji pioniri „A” tre-
će mesto su su zauzele Milica Putnik i Mina 
Bajić.

Konjički klub Vojvođanin organizu-
je drugi kasački dan u Somboru, u 
nedelju, 18. juna, a dve trke će biti u 
centru pažnje – „Pehar grada Sombo-
ra” i „Probni Derbi”.

Prva kasačka trka: Honeymoon 
du Nord, Izella Fafa, Itsmie Sautreu-
il, Gracieuse Bricoise, Eugenie du Ci-
trus, Gestion Prior, Fiesta de Larre, 
Galia d’Ormoy, Duchesse Fouteau, 
druga kasačka trka: Klara de Sajan, 
Indigo DB, Citadela, Aime Moi, Dra-
ga LA, Kratos de Sajan, Sinatra AT, 

Not So Fast, Party Time, Paris Lobel, 
Amanta Lux, Paloma, treća kasač-
ka trka: Amela, Samuraj LK, Yconic 
Love, Valter, Christi Aguilera, Equi-
noxx, Gold Regen, Elza; četvrta ka-
sačka trka: Trixie, No Fear Of Em, 
Duena P, Derus Fiu, Ren, Petar Ve-
liki, Corvo Baba, Airone Canf, Dasty 
SG; peta kasačka trka: Belina, Me-
renylo, Top Hill, Armelica JMH, Sisi, 
Irinej, Nikita, Dangerous Dancer 
SG, Concordia; šesta kasačka trka: 
Tutto Bello, Samsung, Doubleyou 

BI, Isaac Newton AT, Saphir AT, Ca-
sius Como, Serial Killer NP, Sabath 
Black AT, Harley D Energy, sedma 
kasačka trka, „69. probni Srpski ka-
sački derbi”: Jovania de Sajan, Nan-
tucket Photo, Dik VR, Sena AT, Cvet-
kov AT, Aki Boy, U Are Mine JMH, Mi-
loš, Jana de Sajan, Ariana Grande, 
osma kasačka trka, 22. „Pehar Som-
bora”: Gibson Boko, Alfa Boy, Bondo 
Jet, Aerobic BI, Brenno Laumar, Defi 
Pierji.

Trkački program počinje u 15 sati.

Kasačke trke u Somboru

Amy del Duomo prilikom prošlogodišnje pobede 
na „Subotičkoj milji”

Rekorder subotičke staze: Iago d’Amore


